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Pozvánka na připravované akce

Milí Hlučané, milí čtenáři Hluckých novin, 

když si vzpomenu na začátek letošního roku, připadá 
mně, jako by to bylo včera. Nevím, jestli i vám utíká čas tak 
rychle jako mně. Pokud ano, zkusme s tím společně něco 
udělat právě nyní v době adventní, a především v době vá-
noční. Alespoň na chvíli zkusme zapomenout na každoden-
ní starosti, stres, problémy, nervozitu a všudypřítomný shon 
a zmatek. Zkusme trochu zpomalit a možná se nám třeba 
podaří i ten rychle plynoucí čas ovlivnit. Ano, vím, že čas 
z fyzikálního hlediska měnit nejde. Ale intenzivní prožívání 
určitých zážitků či období nám pomůže čas a určité věci 
vnímat jinak. Alespoň pro mne to znamená podívat se sám 
do sebe, podívat se kolik toho špatného v sobě zbytečně 
nosíme. Všichni si před vánočními svátky určitě doma krás-
ně uklidíme, ale nezapomínáme občas uklidit i sebe vevnitř? 
Ten vnitřní úklid může být různý, např. pozdravit souseda 
po dlouhé době, prominout nějakou chybu spolupracov-
níkovi či partnerovi, poděkovat za něco, na co jsem již za-
pomněl, splnit zapomenuté sliby, usmířit se v rodině apod. 
Každý máme těch nedostatků a chyb mnoho. Věřím, že 
pokud na ten vnitřní úklid nezapomeneme, budou nastávají 
vánoční svátky o něco radostnější a pokojnější. Nechci vás 
poučovat o morálce, jenom si přeji, abychom tu těžce získa-
nou vnitřní radost nepociťovali pouze občas, ale abychom 
ji zakoušeli každodenně. Dokážete si to představit, mít stá-
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le radost v srdci? Pokud ne, máme všichni krásné předse-
vzetí na rok 2019. Reklama nás bude ovlivňovat, abychom 
si dávali různá předsevzetí, která útočí především na naše 
peněženky. Toto předsevzetí nestojí nic. A pokud se nám 
bude dařit potkávat pouze lidi s radostí v srdci, bude nás to 
povzbuzovat a nabíjet. Čas sice poběží stále stejně, ale my 
budeme šťastnější. Když budeme šťastnější, budou šťast-
nější i naše rodiny a celé naše město. Jsou to jednoduché 
věci, které zásadně ovlivňují naši náladu, chování, ale i naše 
fyzické zdraví. 

A tak každému Hlučanovi a každé hlucké rodině a všem, 
kteří si tento úvodník přečtou, přeji radost a pokoj v srdci 
nejenom o Vánocích, ale i v celém nastávajícím roce 2019. 
Přeji vám, ať se stane pokoj a radost v srdci jakýmsi lékem 
a návodem pro váš šťastný život. Věřím, že pokud aspoň 
z části se nám Hlučanům podaří takto žít (s radostí a poko-
jem v srdci), bude naše přísloví „Ticho léčí, ale Hluk uzdravu-
je“ platit na sto procent a pro mě to bude ten nejlepší dárek 
od vás, milých Hlučanů. A tak ještě jednou radostné, pokoj-
né a požehnané vánoční svátky a úspěšný vstup do nového 
roku 2019 vám přeji spolu s rodinou a spolupracovníky.

      
Ing. Martin Křižan, 

váš starosta

19. 1. Myslivecký ples   sportovní hala
26. 1. Ospalý princ – Loutkové divadlo Emil   kino
29. 1.  Senioři – ples  tvrz
9. 2. Rodičovský ples   sportovní hala
16. 2.  koncert Uriah Heep  sportovní hala
23. 2. Městský ples    tvrz
3. 3.  Fašank   město Hluk
5. 3. Senioři – fašankové veselí  tvrz
9. 3.  Vinařský ples   sportovní hala
16. 3. Josefský pochod Hlubočkem do Míkovic  Hluboček

Více informací na www.mestohluk.cz
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Informace z radnice
V Hluku vysázeno 17 nových stromů
V průběhu listopadu bylo na různých místech našeho 

města vysázeno nebo vyměněno za uschlé 17 nových 
stromů. Stromy jsou vysázeny v lokalitách u mateřské školy, 
na Rajčovně, na Kaštanci a podél ulice Hlavní na dolním 
konci. Jedná se o duby, hrušně a švestky. „Otázku životního 
prostředí vnímáme jako město velmi silně a realizace 
projektu nové výsadby a obměny již uschlých stromů je 
jedním z kroků k optimalizaci současného stavu,“ sdělil 
místostarosta Zdeněk Botek.

Rekonstrukce městského stadionu
Rekonstrukce probíhá dle plánu, oproti projektu se 

podařilo dovybavit hřiště pro workout. Sportoviště zbývá 
osadit stožáry a sítěmi, sloupy veřejného osvětlení, položit 
umělý trávník a tartanový povrch. Pokládka tartanu je 
závislá na okolní teplotě. Tím se harmonogram prací 
na rekonstrukci městského sportoviště posune z února 2019 
na jaro, přáním je ukončit práce do konce dubna příštího 
roku. Opět bude záležet na klimatických podmínkách, 
protože nanášení vrstvy tartanu potřebuje předepsanou 
teplotu povrchu. Stavba se prodražila o téměř 2 miliony 
korun, které byly použity na kvalitnější povrch hrací 
plochy, podklad pro workoutové hřiště, přeložku osvětlení 
sportovního areálu a plynové přípojky ke garážím. 

V letošním roce nebyla vypsána žádná dotační výzva, 
ze které by mohla být rekonstrukce částečně hrazena. 
Výzvy byly směřovány pouze pro obce s menším počtem 
obyvatel, pro sportovní oddíly, popř. pouze na akce, které 
nebyly ještě realizovány. 

Rekonstrukce školy
Komplikace se objevily při budování výtahové šachty, 

kdy byl objeven starý septik, jehož bourání zpomalilo 
stavební práce v oblasti stavby výtahové šachty. S další 
komplikací se dělníci potýkali při odstraňování betonového 
věnce na schodišti do družiny. Dle harmonogramu by 
měla být stavba dokončena koncem února. Z důvodu již 
zmíněných komplikací a z důvodu technologického zrání 
vrstev podlah se termín předání stavby pravděpodobně 
opozdí. Na tuto stavbu získalo město 18,5 mil dotaci. 
Jakékoliv zpoždění stavby může vést k ohrožení již získáné 
dotace. Proto se vedení města dohodlo spolu s paní 
ředitelkou ZŠ na vyhlášení ředitelského ve dnech 3. 1. – 
4. 1. 2019. 

Zeptejte se starosty

Dobrý den, pane starosto, chtěla bych se zeptat, 
jak to vypadá na ulici Hlavní s kabelovou televizí?

Dobrý den,
abychom mohli připojit ulici Hlavní, musíme vybudovat 

propojení mezi ulicí Hlavní a Boršická. Toto propojení 
je ve fázi schvalování dotčených orgánů. V okamžiku, 
kdy budeme mít kompletní PD s vyjádřením dotčených 
orgánů, požádáme o stavební povolení. Až budeme mít 
stavební povolení, můžeme začít se stavebními pracemi 
a připojit ulici Hlavní k ulici Boršické, která se od počátku 
listopadu pomalu aktivuje. Předpokládám, že zimní 
počasí nám nedovolí stavební práce a celá realizace 
se přesune až na jarní měsíce. Proto fyzické připojení 
Vašeho domu předpokládám na měsíc duben až květen.

Martin Křižan

Dobrý den,
tak jak napsal pan starosta, předpokládáme, že 

propojení bude hotovo cca v březnu 2019. Následně 
bychom začali ihned připojovat první klienty, kteří si tak 
budou moci vychutnat opravdu rychlý internet a moderní 
televizní službu Kuki.

firma Avonet

Dobrý den. Vodní prvek u tělocvičny je opravdu 
plastový???? Pokud ano, proč? To si hlucké náměstí 
nezaslouží třeba přírodní kámen?

Původní návrh vycházel z přírodního kamene, 
ale funkce, odolnost a váha neodpovídala našim 
požadavkům. Vodní prvek je vyroben z umělých 
pryskyřic s vysokou odolností pro použití ve veřejném 
prostoru. Např. schody do kostela nebo schody mezi ulicí 
Hliníky a Růžová jsou taktéž opraveny pryskyřicí. Umělý 
kámen je dutý s vestavnou nádrží na cirkulaci vody. 
Pokud bychom chtěli v prostoru pouze solitérní kámen, 
a ne vodní prvek, tak bychom volili přírodní kámen. Ale 
od začátku jsme uvažovali o vodním prvku. Pokud jsme 
shrnuli všechny technické požadavky, které by měl vodní 
prvek splňovat – umělý kámen vyšel jako nejlepší řešení.

Je politováníhodné, jak se někteří spoluobčané 
chovají a devastují veřejný prostor. Po nainstalování se 
vodní prvek stal cílem vandalů, kteří jej nešetřili a vodu 
v okolí znečistili. Předběžný rozbor vody z vodního 
prvku ukázal, že byl okruh kontaminován alkoholem, 
drobnými plody z ovocných stromů apod. Bohužel i tímto 
demokratickým způsobem se dá vyjádřit povaha nás 
lidí, jak si vážíme práce ostatních a veřejných finančních 
prostředků, ze kterých byl vodní prvek financován.

Martin Křižan

Diakonie Broumov

Městské informační centrum děkuje všem dárcům, 
kteří se zapojili do sbírky pro Diakonii Broumov. 
Děkujeme za vaši štědrost. Pro velký zájem se 
do sbírky zapojíme i v příštím roce.



www.mestohluk.cz

Hlucké noviny        5

Nové vedení města
Ve středu 7. listopadu 2018 proběhlo ve velkém sále 

na tvrzi ustavující zastupitelstvo, které určilo pro další 
funkční období pozice starosty, místostarosty a členy 
rady města. Zúčastněných dvacet zastupitelů rozhodlo 
o následujícím složení:

Starosta: Ing. Martin Křižan (KDU-ČSL)
Místostarosta: Mgr. Zdeněk Botek (Hlučané)
Rada města: Ing. Martin Křižan, Karel Bojko, Radek 

Salanci (KDU-ČSL), Mgr. Zdeněk Botek, Mgr. Martina 
Braunerová (Hlučané), Ing. Martin Polách, Mgr. Michaela 
Hrdinová (ODS)

Složení zastupitelstva:
KDU-ČSL: Ing. Martin Křižan, Karel Bojko, Radek 

Salanci, Libor Plaček, Zdeněk Mitáček, Ing. Petr Hájek, 
Ing. Štěpán Mitáček

Hlučané: Mgr. Zdeněk Botek, Mgr. Martina Braunerová, 
Mgr. Igor Dostal, Ing. Pavel Křápek, Mgr. Vladislava 
Michalčíková

ODS: Ing. Martin Polách, Mgr. Michaela Hrdinová, 
Marie Plačková, Ing. Martin Dufka

Moravané s podporou ČSSD a nezávislých: Ing. Pavel 
Dohnal, Kateřina Říhová, Mgr. Lenka Dvořáčková

Komunistická strana Čech a Moravy: Julie Šuránková, 
Jiří Straňák

Poděkování

ODS Hluk s podporou nezávislých kandidátů děkuje 
všem voličům, kteří ji podpořili svými hlasy v letošních ko-
munálních  volbách. Upřímně si toho moc vážíme a věříme, 
že vaši důvěru nezklameme.

Vážení přátelé, děkujeme vám za důvěru a podporu, kterou 
jste nám projevili v komunálních volbách. Vážíme si vašich 
hlasů, které jsou pro nás velkým závazkem, ale také zároveň 
povzbuzením do další práce. Budeme usilovně pracovat 
pro vás a naše město tak, abyste mohli být s vaší volbou 
spokojeni.

Hlučané, sdružení nezávislých kandidátů

Děkujeme všem našim voličům, kteří nám dali 4 510 
hlasů ve volbách do Zastupitelstva města Hluku. Přestože 
jsme nebyli přizváni k povolebnímu vyjednávání o novém 
vedení města, budou naši tři zastupitelé, Kateřina Říhová, 
Lenka Dvořáčková a Pavel Dohnal, usilovat i z pozice 
opozice o naplňování našeho volebního programu. 
Abychom znali i názory občanů na záležitosti projednávané 

na zastupitelstvu města, budeme se s našimi příznivci 
scházet o víkendu, vždy před jednáním zastupitelstva. 
O termínech setkání, ale i o další problematice, týkající se 
našeho města, vás budeme informovat na našich webových 
stránkách www.moravanehluk.cz.
S přáním klidného prožití vánočních svátků
za kandidáty sdružení Moravané s podporou ČSSD 
a nezávislých

Pavel Dohnal

MO KDU-ČSL děkuje všem voličům, kteří se zúčastnili 
voleb do zastupitelstva obce, a svým voličům za projevenou 
důvěru a podporu. Pokorně si vážíme volebního výsledku, 
kterého jsme dosáhli a do budoucna se zavazujeme vést 
naše město zodpovědně.
Slibujeme, že budeme při vedení města úzce spolupracovat 
s našimi koaličními partnery a ostatními zastupiteli města.

Ing. Martin Křižan, 
předseda MO KDU-ČSL Hluk
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Ohlédnutí bývalého starosty a místostarosty 
Ing. Jana Šimčíka za léty v úřadu

K rozhovoru jsem vyzvala bývalého starostu a místostarostu 
Ing. Jana Šimčíka. Zajímalo mne, jak hodnotí léta v úřadu, v jehož 
čele stál téměř čtvrt století – úctyhodných dvacet čtyři let.

Kdy jsi vstoupil do komunální politiky?
O politiku jsem se začal zajímat po roce 1989, aktivně jsem 

se zapojil až se vznikem ODS v Hluku. Prvním předsedou byl 
pan Jiří Šimčík, poté jsem to převzal já. 

První volby po sametové revoluci jsem nekandidoval, 
protože jsem měl náročné zaměstnání a nedovedl jsem si 
představit, jak by šlo vše skloubit. 

V roce 1994 jsem kandidoval již jako člen ODS. Po těchto 
volbách jsem byl v prosinci zvolen starostou.

Myslel sis při nástupu do úřadu, že bys mohl ve funkci 
starosty setrvat tolik let?

V žádném případě. Myslel jsem si, že se po funkčním 
období vrátím do Letu. Jenže situace v Letu byla vypjatá, 
výroba byla orientována na Rusko a nikdo nevěděl, zda bude 
odbyt a jakým směrem se fabrika bude ubírat. Navíc jsem 
během čtyř let v úřadu zjistil, že mě práce baví, viděl jsem v ní 
smysl, naplňovala mě.

Jaké byly začátky?
Docela krušné. Do úřadu jsme nastupovali dva noví 

– já a místostarosta Ing. František Šrahůlek. Neměli jsme 
zkušenosti s vedením úřadu, proto to bylo těžší.

Když srovnáš úřad starosty před dvaceti lety a dnes, 
je v tom rozdíl? 

Rozdíl je to obrovský. Dříve nebylo tolik byrokracie 
a kontrol. Oproti minulým letům obce postupně ztrácejí svoji 
suverenitu, jsou omezeny v rozhodování. Dalším velkým 
problémem je v dnešní době mediální anonymita, ze které 
vycházejí nekonstruktivní debaty a fámy. Proti tomu se těžko 
brání, těžko vysvětluje.

Jak bys zhodnotil své působení v hluckém úřadu?
Hodnotit mé působení na radnici musí jiní, toto přísluší 

především občanům, nikoliv mně. Doufám, že je za mnou vidět 
kousek práce. Vždy jsem pracoval s nejlepším vědomím, úřadu 
jsem obětoval spoustu času i svého soukromí. Cesta k výsledkům 
nebyla vždy přímá, někdy to nebylo jednoduché – musíte situace 
řešit z několika úhlů pohledu. A navíc, čím déle jste v rozhodovací 
funkci, tím méně vás okolí plácá po ramenou a tím více na vás 
hledá chyby. Veřejná funkce bývá často nevděčná.

Co Ti na úřadu starosty vadilo a naopak, co jsi měl rád?
Vadilo mi uveřejňování polopravd a neověřených informací 

v médiích. Jak jsem již řekl, jednou vyřčená či otištěná 
nepravda se těžko uvádí na pravou míru. A vlastně ještě jedna 
věc mně někdy byla na obtíž – úplná ztráta soukromí. Lidé 
si často myslí, že jste pořád v práci. Neberou ohledy, že jste 
třeba na ples přišel za zábavou, potkají vás a chtějí řešit své 
problémy. Na jednu stranu je to pochopitelné, jenže i veřejní 
činitelé mají nárok na soukromí.

Ale určitě převažovalo více dobrých důvodů. Líbilo se mi 
být v centru dění, určovat směr rozvoje města. Každý starosta 
je sice obklopen spolupracovníky, ale on musí být tou hybnou 

silou, jeho nápady se 
realizují, on stmeluje obec. 
I když jsem řekl, že mně 
vadila ztráta soukromí, 
na druhou stranu jsem 
se rád potkával s občany 
a debatoval s nimi. 

Mnozí občané vědí, 
že Tvým koníčkem 
je vedle muziky také 
nordic walking. S holemi 
Tě mohli vídávat 
v brzkých ranních 
hodinách. Byl to pro 
Tebe způsob relaxace?  
S chozením jsem začal hlavně ze zdravotních důvodů, 
na doporučení lékařů. Jenže zanedlouho jsem zjistil, že 
mě to neskutečně baví a je to výtečný způsob relaxace. Při 
procházkách jsem si „vyčistil hlavu“, pomáhalo mi to řešit 
těžkosti. Při ranní chůzi přicházely nápady a dobrá řešení. 
Díky chození jsem měl také přehled o Hluku, věděl jsem, které 
světlo kde nesvítí, co se musí opravit. Vím, byl jsem mnoha 
občanům pro smích. Vždyť když jsem před patnácti lety 
s chozením začínal, dělali si ze mne srandu a často říkali, že 
k lyžování je třeba sníh, že jenom hůlky nestačí. Někteří moji 
kamarádi dostali hole k narozeninám a styděli se s nimi vyjít 
ven, prej nejsou takoví jak starosta. Vidíš, uplynulo patnáct let 
a dnes je to jeden z nejoblíbenějších sportů. 

Pokračuješ v ranních obchůzkách i nyní, když jsi 
v důchodu?

Je pravda, že teď jsem nechodil, ale to se brzy změní, 
protože mi chůze chybí. Opravdu to mohu všem doporučit.

A co muzika?
Jo muzika, to je srdeční záležitost. Rád si příležitostně 

zahraju, bez muziky to nejde.

Vím, že jsi, moderně řečeno, manažerem pohřební 
kapely. Je tato funkce náročná?

Funkce náročná není, spíše je náročné sehnat muzikanty. 
Náš region je jeden z mála, kde se udržuje tradice hraní 
na pohřbech. Patří to k důstojnému rozloučení se zemřelým. 
Ale dát dohromady muzikanty je složité, neboť v pracovních 
dnech ne vždy všichni mají čas a mohou přijít. Někdy je 
v týdnu pohřbů více a ne každý zaměstnavatel má pochopení. 
Jsem ale rád, že jsou muzikanti ochotní. 

Na ustavujícím zastupitelstvu Ti současný starosta 
Ing. Martin Křižan poděkoval za práci, kterou jsi pro Hluk 
a jeho občany vykonal. K přítomným v sále jsi promluvil 
pár slov. Chtěl bys něco sdělit také čtenářům Hluckých 
novin?

Především bych chtěl poděkovat, zejména všem svým 
spolupracovníkům a také občanům města za spolupráci, ať už pro 
Hluk jakýmkoliv způsobem pracovali, nebo se zajímali o dění v něm. 
Společně jsme tak mohli utvářet naše krásné město, děkuji vám.  

Děkuji za rozhovor, Iveta Mátlová
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Vánoční Hluk 2019

14. 12. 2018 16:00 Hrátky s čerty s Jirkou Hadašem sportovní hala

16. 12. 2018 16:00 Adventní koncert kostel sv. Vavřince

18. 12. 2018   18:00 Adventní koncert ZUŠ kino

22., 23., 25., 26., 
30. 12. 2018

13:00 - 17:00
Výstava betlémů a vánočních pohlednic, ze 
sbírky Jaroslava Kupce

obecní restaurace

23. 12. – 24. 12. 2018 Roznášení Betlémského světla po městě město Hluk

24. 12. 2018 15:00 Dětská mše svatá kostel sv. Vavřince

24. 12. 2018 22:30 Půlnoční mše svatá kostel sv. Vavřince

25. 12. 2018 10:30 Slavnost Narození Páně kostel sv. Vavřince

25., 26., 
30. 12. 2018 14:00 - 
17:00

Prohlídka betléma kostel sv. Vavřince

1. 1. 2019 13:00 - 17:00
Výstava betlémů a vánočních pohlednic, ze 
sbírky Jaroslava Kupce

obecní restaurace

1. 1. 2019 14:00 - 17:00 Prohlídka betléma kostel sv. Vavřince

5. 1. 2019 9:00 Tříkrálová sbírka město Hluk

6. 1. 2019 14:00 Novoroční koncert kostel sv. Vavřince

Lípy pro Hluk
V dnešní době, kdy v krajině stále více ubývá zeleně a také 

vody, se malé seskupení nadšenců rozhodlo vysázet kolem 
Hluku několik skupinek lip, které by vytvořily příjemná místa 
v přírodě. Místa byla pečlivě vybrána tak, aby v přítomnosti 
stromů mohli lidé tiše rozjímat, modlit se, setkávat se s přírodou 
pohledem do okolí, aby se místa stala cílem k procházkám se 
psem a třeba rodinným výletům. Vhodných lokalit bylo několik, 
avšak některá nesplňovala zásadní kritérium, vlastnictví 
pozemku – nelze sázet na cizím, proto již předem proběhlo 
jednání s vedením města, které souhlasilo vysázet lípy 
na pozemcích města. Proto městu patří velké díky za podporu 
při tomto počinu. 

Myšlenka vysázet lípy vznikla již před dvěma lety, avšak 
dlouho se nenacházela ta správná místa. Nějakou dobu zabralo 
vyřizování povolení a v neposlední řadě se čekalo na správný 
okamžik a nadšené dobrovolníky pro tento záměr. Letos 
na podzim se vše sešlo a akce se rozjela naplno. V sobotu 
24. listopadu šest mužů vykopalo jámy na předem vybraných 
místech. V neděli 25. listopadu dobrovolníci vykopali lípy 
v Hlubočku (zahradníkem bylo doporučeno vyjmout mladé 
„odkopky“ z přirozeného prostředí) a převezli na připravená 
místa. Dvanáct líp zasadili na čtyři místa. Tři lípy nově porostou 
při vjezdu do Hluku ve směru od Uherského Hradiště, tři 
lípy u sochy Panny Marie ve směru na Ostrožskou Lhotu, tři 
u panelové cesty na Babí hoře a poslední tři vysadili po cestě 
směrem na Prašnice. Každé z míst má určeného svého 
opatrovníka, který se bude o lípy starat, ale to neznamená, 

že nemůžete kdokoli přijít a s pokorou stromům věnovat svou 
péči, vláhu a pozornost.

Proto nechť se nám v Hluku žije pokojně a lípy i ostatní 
stromy nás chrání.

Michaela Beníčková
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Lípy republiky vysazeny 
U příležitosti 100. výročí vzniku Československé republiky 

vysadil v neděli 28. října starosta Ing. Martin Křižan společně 
se spoluobčany 3 památné stromy – 3 lípy, tzv. lípy republiky 
nebo také lípy svobody. První byla vysazena u kostela 
za pomníkem padlých z II. světové války, druhá u sportovní 
haly z ulice Boršická a poslední na dětském hřišti v ulici 
Novoveská. Všechny tři jsou s rodokmenem.

Lípy republiky jsou stromy, které byly na různých místech 
naší země vysazeny na počest vzniku Československé 
republiky, ale i samostatné České republiky. Nejvíce výsadeb 
proběhlo v říjnu 1919 k prvnímu výročí vzniku republiky, 
k 10. výročí ČSR v roce 1928 a rovněž k 50. výročí ČSR v roce 
1968. Sázení těchto stromů se stalo společenskou a kulturní 
událostí, většinou bylo spojeno s oslavami, které měly své 
čestné hosty, proslovy i verše. 

Lípa (tilia) je národním stromem České republiky. 
Nachází se na standartě prezidenta, státní pečeti, vojenských 
uniformách a bankovkách. Oficiálním národním symbolem 
se stala roku 1848, kdy se na všeslovanském sjezdu, který 
probíhal 2.–12. června v Praze, sešli delegáti z Čech, Moravy, 
Slezska, Slovenska, dále pak Poláci, Rusíni, Chorvati, Srbové, 
Slovinci a Dalmatinci, což byli zástupci všech porobených 
slovanských národů. Stanovili lípu jako národní symbol 
postavený proti velkoněmeckým snahám o porobení 
slovanského živlu. Byla to reakce na frankfurtský sněm, kde 
byl jako symbol velkoněmectví zvolen dub. Lípu jako národní 
strom měl navrhnout František Ladislav Čelakovský.

Lípa se těšila oblibě od nepaměti. Pro svou vůni, půvabnou 
korunu a přívětivý stín byla symbolem ochrany, pomoci a lásky. 
Lidé věřili, že dokáže odehnat zlé duchy a svou energií zbaví 
člověka chmurných myšlenek. V mytologii byla lípa zasvěcena 
bohyni lásky, v křesťanství byla často spojována s Pannou 
Marií (na lípy lidé zavěšovali obrázky Panny Marie). S tvárným 

lipovým dřevem rádi pracovali řezbáři, dělali z něho oltáře 
a sochy svatých, proto tedy „svaté dřevo“. Lipové dřevo našlo 
uplatnění při výrobě hudebních nástrojů, nábytku, kolébek, 
dřeváků i rakví. Svůj význam má lípa také v léčitelství.

Podle pověsti právě lípy byly zabydlovány spravedlivými 
a dobrými duchy, a proto pod jejich větvemi hledala 
v bouřce útočiště řada lidí ve víře, že do lípy blesk neuhodí. 
A své postavení si lípa hájí i v dnešní době. Stále je naším 
nejoblíbenějším stromem a je často vysazována. Dožívá stáří 
až 1 000 let.

O oblibě lípy v Hluku není pochyb, vždyť jen v letošním roce 
jich bylo vysazeno 16 kusů – 3 lípy republiky s rodokmenem, 
12 lip na čtyřech místech a 1 lípu vysadili hlučtí skauti. Ať lípy 
pěkně rostou a vzkvétají, aby mohli Hlučany ochraňovat, dávat 
stín a zkrášlovat naše město.

Iveta Mátlová s využitím zdroje https://lipyrepubliky.cz
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Poděkování

Charitní domov

S podzimem života přichází na člověka touha doplnit 
si neznámá historická fakta, která se ho nepřímo dotkla, 
ale přímo ovlivnila milované rodiče. Proto jsme společně 
s manželkou navštívili v září 2018 město Hluk, abychom 
získali informace o mém dědovi, lékaři MUDr. Bohumilovi 
Fialovi, který působil až do roku 1925 v Hluku. Naše pátrání 
začalo na matrice MV, kde nás přijala paní Bc. Ivana Hájková, 
která se nám s nevšední ochotou věnovala ve vyhledávání 
relevantních údajů. Získané informace nebyly úplné, a tak 
nám zprostředkovala návštěvu u paní knihovnice Romany 
Jančové, která nás seznámila s obsahem Hluckých novin, 
v nichž byl údajně uveřejněn článek o našem dědovi s názvem 
Lékař Lidumil od autorky Emílie Morozové. Bohužel se nám 

tento článek nepodařilo najít. Paní knihovnice tedy telefonicky 
kontaktovala paní Morozovou, která nás přijala a místo 
rozdělané práce na zahrádce začala hledat ve svých spisech 
a předala nám kopii hledaného článku. Byli jsme nadšeni, 
že díky ochotě a laskavosti výše uvedených paní jsme získali 
během odpoledne vyčerpávající informace o našem dědovi. 
Navíc jsme poznali, že v Hluku žijí ochotní lidé, kteří pomáhají 
neznámým lidem v pátrání po osudech jejich předchůdců, 
a to není v dnešní době tak samozřejmé. Děkujeme výše 
uvedeným LIDEM za jejich laskavost, že se nás ujali a přejeme 
jim a jejich rodinám hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.

Ing. Bohumil Bartoníček, CSc. 

Veselé tóny dechové hudby hluckých muzikantů, 
vokální zpěvy charitního sboru, drnčivý zvuk motorové 
pily při kácení máje, pobíhající pečovatelky při 
roznášení koláčů a chlebíčků, vůně klobás a masa 
na grilu kolorovaly oslavu už desátého výročí založení 
Charitního domova. 

Za deset let se nám podařilo ujít velký kus 
cesty. Stále zdokonalujeme prostředí Charitního 
domova a láskyplně pečujeme o naše staré lidi. 
Máme kolem sebe mnoho dobrých lidí, kteří nám 
nezištně pomáhají. Velké poděkování patří bývalému 
starostovi, zakladateli Charitního domova Janu 
Šimčíkovi, za mnoho let opravdu nevídané podpory, 
všem dobrovolným hasičům, muzikantům, zpěvákům, 
tanečníkům, paním učitelkám z mateřské a základní 
školy, dětem, skautům, schole a dalším jednotlivcům, 
kteří svým časem i financemi participují na pěkném 
žití našich klientů. Děkuji také všem ženám, které 
v Charitním domově pracují a odvádí profesionální 
a laskavou péči. 

Nechť se nám tak dobře vede i v následujících 
časech…

Eva Malůšková
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Informace z farnosti

Představujeme

Vážení čtenáři Hluckých novin, opět vám přinášíme aktuální informace z naší farnosti. 
V současnosti se nacházíme v době adventní a chystáme se na vánoční svátky. Ještě než propukne oslava Narození 

Páně, stojí za zmínku pár akcí ve farnosti. 

Malá schola 
  
Do malé scholy chodí děti, které rády zpívají. Schází 

se každý pátek od 16:00 hodin v klubovně pastoračního 
domu, kde nacvičují písně, které pak následně zpívají 
na dětské mši svaté. 

Letos se rozhodly, že svým zpěvem budou zpestřovat 
i nedělní mše svaté. Pravidelně zpívají na mši svaté 

V neděli 16. 12. 2018 od 9:00 do 12:00 hodin proběhne 
před kostelem sv. Vavřince Misijní jarmark. 

Jedná se o akci Misijního klubka (které jsme vám již 
představovali), na kterém se budou prodávat výrobky dětí 
a výtěžek bude zaslán na misie. Když na misie přispějete, 
chudým dětem pomůžete! 

  
V neděli 16. 12. 2018 v 16:00 hodin se v kostele sv. 

Vavřince uskuteční adventní koncert. 
  

Ve vánoční době budou slouženy tyto bohoslužby: 
  
24. 12. 2018 Štědrý den 
                 15:00 – dětská mše svatá 
                 22:30 – půlnoční mše svatá 
25. 12. 2018 Narození Páně 
                 mše svatá v 8:00 a 10:30 hodin 
                 prohlídka betléma od 14:00 do 17:00 hodin 
26. 12. 2018 Sv. Štěpán 
                 mše svatá v 8:00 a 10:30 hodin 
                 prohlídka betléma od 14:00 do 17:00 hodin 

v domově pro seniory a na dětské mši svaté na Štědrý den. 
Pokud i vaše děti rády zpívají a chtěly by patřit mezi 

dobrou partu mládeže, jsou srdečně zvány. 
  
Tak jako vám přeje naše farnost příjemný zbytek 

adventu a požehnané Vánoce, podobně na vás myslí i Otec 
arcibiskup Jan Graubner. Kdo máte zájem, přečtěte si jeho 
pastýřský list. Najdete jej na www.ado.cz.
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Alfa kurzy

Od 11. ledna 2019 nabízíme opět možnost zúčastnit se 
kurzu Alfa pořádaného římskokatolickou farností Hluk.

Tyto kurzy vznikly v Londýně v sedmdesátých letech 
20. století. Za posledních dvacet let jimi prošlo ve 169 
zemích 23 milionů lidí mluvících 112 jazyky. Probíhají 
ve stejném tvaru v římskokatolické církvi i ve většině církví 
protestantských.

U nás v Hluku proběhl první kurz na počátku letošního 
roku 2018 a zúčastnilo se ho kolem třiceti lidí. Většina 
z nich jej absolvovala v celém rozsahu. Další kurz jsme se 
tedy rozhodli uspořádat přesně po roce.

Alfa nabízí příležitost prozkoumat křesťanskou víru, zažít 
zajímavá setkání i navázat nová přátelství. Trvá zpravidla 
jedenáct týdnů. Každé setkání se zabývá tématem spjatým 
s křesťanskou vírou a vytváří prostor k rozhovoru. Alfa 
probíhá po celém světě v kavárnách, církvích, univerzitách, 
domácnostech, barech i jinde. V zásadě mají kurzy 
společné tři věci: večer začíná společnou večeří, potom 
následuje promluva na předem dané téma a rozhovor 

o tématu v menších skupinkách.
Na kurzech jsou vítáni všichni, kdo mají nejrůznější 

otázky týkající se smyslu života, víry, existence zla ve světě, 
působení Boha v lidském životě apod. Nejde však 
o verbování do církve, ale o nabídku podnětů a vzájemné 
sdílení názorů.

Kurzy Alfa jsou bezplatné a nezávazné. Je dobré 
zúčastnit se tohoto kurzu po přihlášení v plném rozsahu, 
ale vždy záleží na zvážení a možnostech účastníků.

První setkání se uskuteční v pátek 11. ledna 2019 
od 19. hodin do cca 21.30 hod. v Pastoračním centru nám. 
Komenského 59 v Hluku (vedle kostela). Vstup je volný, 
ale prosíme o rezervování místa nejpozději do 31. prosince 
2018, protože kapacita kurzu je omezená. Pokud si chcete 
zpestřit zimní páteční večery, zažít něco nového či lépe se 
poznat s lidmi kolem sebe, jste srdečně zváni. Přihlašovat 
se můžete na kontaktním telefonu 739417233 (i SMS), 
nebo e-mailu: alfahluk@email.cz. 

Za přípravný tým Romana Ryšková 

mailto:alfahluk@email.cz
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Z naší tvrze se opět letos nesly líbezné tóny cimbálové 
muziky. Stejně jako vloni přijala naše pozvání CM Strýci ze 
Strání a hrála všem tancechtivým a zpěvuchtivým folklorním 
nadšencům, a že jich nebylo málo! Divákům jsme připravili 
bohatý program, v němž vystoupily nejen místní folklorní 
soubory. Večer zpříjemnily děti ze souboru Hluboček pod 
vedením Michaely Hrdinové, který doprovázela CM ZUŠ pod 
vedením Kateřiny Říhové s primášem Daliborem Mandíkem. 
Pozvání přijal i slovácký krúžek Háječek s doprovodem CM 
Višňa ze sousední Ostrožské Lhoty a také Ženský sbor 
z Kudlovic. CM Višňa doprovází v posledních letech i FS 
Dolňácko a nejinak tomu bylo i nyní. Program diváky naladil 
na tu správnou notu a po programu se z nich stali nadšení 
tanečníci a zpěváci. Ještě že má tvrz pevné základy.

Všem účinkujícím patří velké poděkování za vstřícnost 
a ochotu vystoupit na naší besedě a podělit se tak o lásku 
k folkloru. Slova díků náleží rovněž všem aktérům i lidem, 
kteří pomohli zajistit besedu po technické stránce. Velmi 
si ceníme podpory všech, kteří se rozhodli přijít za námi 
a strávit tak večer plný písniček a zábavy a udržovat tak naši 
místní folklorní obec. Věříme, že nám svou přízeň zachovají 
i nadále. Děkujeme městu Hluk za podporu při pořádání 
besed a při naší další činnosti. Protože folklor má v Hluku 
dlouholetou tradici, na kterou jsme navázali a rádi bychom 
v ní pokračovali, obracíme se na ty z vás, kteří máte stejné 
smýšlení a rádi tančíte, neváhejte a přidejte se k nám. 
Budeme rádi za nové členy. 

Jitka Nováková, vedoucí FS Dolňácko

Beseda u cimbálu

Folklorní soubor Dolňácko v čele s Jitkou Novákovou 
pořádá podzimní besedy u cimbálu již několik let. Pokaždé 
s velmi bohatým programem, ve kterém se střídají vedle 
domácích souborů a muzik také hosté z širokého okolí. 
Příprava každého programu je náročná a odměnou bývá 
zaplněný sál. Záměrně píši, bývá, neboť se stává, že plno 
je pouze na program, kde vystupují děti. Rodiče si děti 
odvedou a sál zeje poloprázdnotou. Obdivuji pořadatele, že 
i přes malou návštěvnost jsou ochotni opětovně vynakládat 
energii do organizování další besedy, obdivuji muzikanty, 
že hrají pro malé publikum. 

Letošní beseda byla jiná. Po skončení programu odešlo 
jen málo lidí, většina zůstala na samotnou muziku. Ti, 
co zůstali, neprohloupili. Atmosféra celého večera byla 
přátelská a velmi veselá. Muzikanti hráli pro zaplněný 
sál, bylo příjemné sledovat plný parket s tančícími páry, 
verbujícími mladíky a zpívající dívkami. Když jsem se však 
rozhlédla po sále, uvědomila jsem si, že je sice zaplněn 
mladými lidmi, ale postrádala jsem větší generační 
rozvrstvení. Dříve na besedy u cimbálu chodili i čtyřicátníci, 
padesátníci i prarodičové. Třeba netančili, ale spokojeně 
seděli, bavili se a sledovali mladé. Ale třeba se to časem 
změní – lidová muzika přiláká všechny generace, ať k tanci, 
či poslechu. Myslím, že hojná účast na letošní besedě je 
dobrou zprávou pro hlucký folklor, lidé mají zájem bavit se, 
chtějí tančit lidové tance a zpívat. Věřím, že je to motivem 
pro FS Dolňácko pro pořádání besedy u cimbálů v příštím 
roce, na kterou se již nyní těšíme.

Iveta Mátlová
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Hlučané v 1. světové válce
Po tři listopadové víkendy měli Hlučané 

možnost zhlédnout v prostorách obecního 
hostince výstavu, která připomínala účast 
jejich předků v první světové válce. 

Málo platné, sto roků je sto roků 
a za takovou dobu se mnohý, s pietou 
uchovávaný předmět či fotografie ztratí či 
poškodí. Přesto se díky ochotě občanů 
podařilo shromáždit několik zajímavých 
exponátů, vypovídajících o neradostné 
době války. 

K vidění bylo hned několik obrazů, 
u kterých základ tvoří barvotisková 
předtištěná koláž symbolů Rakousko-
Uherska, do které si každý konkrétní voják 
vlepil svou hlavu vystřiženou z fotografie. 
Věřím, že těchto obrazů existuje v hluckých 
domácnostech ještě daleko víc. 

Dokumenty, které ilustrovaly dobu 
války i období po ní, byly úřední listiny, jako 
například propouštěcí list z vojny či výměra 
vdovského důchodu.

Velkou vypovídající hodnotu měly lístky, 
které vojáci posílali prostřednictvím polní 
pošty svým blízkým. Sdělení konkrétního 
člověka, že neměl čtyři dny co jíst, je 
emocionálně jistě působivější než věta 
v učebnici dějepisu o tom, že vojáci strádali. 

Samostatnou část výstavy tvořily 
fotky ze sbírky Františka Pospíška, který 
se specializuje na námořní vojsko té 
doby. Za léta sběratelství se mu podařilo 
nashromáždit úctyhodné množství 
materiálů a informací o nich. To, co bylo 
k vidění na výstavě, je pouhým zlomkem 
jeho rozsáhlého archívu. 

Největší pozornost poutaly bezesporu 
fotografie. Je dojemné dívat se do tváře 
lidí, kteří se účastnili celé té hrůzy a často 
nevěděli, zda se vrátí domů. Dnes už 
jsme natolik zhýčkaní a otupělí dostatkem 
a pocitem bezpečí, že si už ani nedokážeme 
uvědomit, jak jim bylo. A to je možná dobrý 
důvod, abychom si připomínali černé chvíle 
dějin. Dnes vládne kult radosti a mládí, 
nikdo není ochoten připouštět si špatné 
věci. Zůstává ale neochvějnou pravdou, 
že z historie se lze poučit. Bylo by dobře, 
kdybychom tak činili.

Závěrem bych ráda poděkovala 
všem, kteří na výstavu zapůjčili exponáty. 
Děkujeme.

Marie Plačková
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Naše organizace působí v Hluku přes 52 let a v současné 
době čítá 89 členů. Svou činnost směřujeme nejen členům, 
ale i široké veřejnosti. V letošním roce jsme za naši činnost 
byli oceněni „Stříbrnou růží“ od ústředního výboru svazu 
v Praze.

Každoročně pořádáme přednášky na odborná témata, 
zaměřené především na nové postupy ochrany stromů 
proti škůdcům a na novinky v pěstitelské oblasti. Mimo 
přednášek pořádáme každým rokem výstavu výpěstků. 
Na tuto výstavu mohou přinést své výpěstky všichni 
zahrádkáři a pěstitelé, aby se podělili s ostatními o radosti 
z pěstitelských úspěchů. Letos mohli návštěvníci vidět 

Český zahrádkářský svaz Hluk

358 vzorků nejrůznějších květin, rostlin, ovoce a zeleniny.  
V rámci této akce spolupracujeme s místní mateřskou 
školou. Děti ze školky vytvoří obrázky, které jsou pak 
prezentovány ve výstavních prostorách. Předškoláci 
si každoročně připravují pro návštěvníky vždy krásné 
vystoupení plné písniček a básniček. Děkujeme všem, kteří 
nám při těchto akcích pomáhají. 

Všem návštěvníkům a podporovatelům děkujeme 
za projevenou přízeň a přejeme do nového roku hodně 
štěstí, zdraví a také mnoho pěstitelských úspěchů a velkou 
úrodu jako odměnu za pilnou práci na zahrádkách a polích. 

Výbor ZO Hluk
Foto: Lukáš Baroň 

Prodej materiálu

Klempířské práce

Tesařské práce

Pokrývačské práce

Hromosvody včetně revize

Montáž střešních oken

Střechy
klempířství     tesařství     pokrývačství

Michalčík

tel.: 608 773 347
Na Přídělech 1421,  687 25 HLUK 

www.strechymichalcik.cz

Koupím dům v této lokalitě.
Nabídněte prosím na 

tel.: 604 641 397.

Základní škola Hluk 
hledá vyučenou kuchařku 

do školní jídelny. Nástup možný ihned.

Základní škola Hluk
Komenského 950, 687 25 Hluk

www.zshluk.cz
Tel.: 572581309

Hledám ke koupi byt v okolí.
Tel.: 739 868 635.

http://www.zshluk.cz/
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Ty, Bože révy, který posíláš paprsky slunce
na nalité hrozny, buď milostivý!
Po teplých stráních vzpínají se k Tobě
keře roztančeným gestem.
Zpívají, hovoří, modlí se a prosí,
bys jim dal oheň, aby rozdali jej,
bys jim dal radost, aby vzkvetla v očích!  

Po horkém a suchém létě přichází čas „babího léta“. 
Sklízí se úroda z polí, zahrad a vinic. Hluční senioři se schází 
dne 9. října t. r. na tvrzi. Je to již v pořadí 116. seniorská 
beseda od jejího založení.   

Při vstupu do sálu nás nadchla krásná výzdoba 
s tematikou pomyslné vinice, kde nám nad hlavami 
visely střapce hroznů s jejich žloutnoucími listy, hlásícími 
přicházející podzim. Průvodním slovem celého programu 
nás provázela paní Marie Křiváková, která si připravila i velmi 
zajímavé povídání o všem, co se týkalo vína. Na pódiu 
vystoupila skupina zpěváků, hlučtí „Mužáci“, kteří písněmi 
o víně, tomto po staletí vzácném moku, obohatili program 
a navodili hezkou a družnou zábavu.

K zarážení hory, právu ke sklizni úrody a také uplatnění 
trestního práva při zcizování úrody, byli pod příslibem 
ustanovení dva hotaři. Tito patřičně trestali utržení hroznů 
pokutou za „krádež“.        

Další činnosti, tentokráte sportovní, se zúčastnili naši 
mladší členové výboru. Dne 25. 9. t. r. cestovali na pozvání 
do Nové Dubnice, kde se konaly Okresné športové hry 
seniorov. Naše družstvo, pod vedením pana Antonína 
Ratajského, získalo první místo v pétanque. Zlaté medaile 
ozdobily naše hráče, kteří domů také přivezli pohár, 
který zdobil pódium besedy. Ještě jednou patří gratulace 
a poděkování všem účastníkům za vzornou reprezentaci 
hluckých seniorů u našich přátel na Slovensku. 

Čas neúprosně běží a máme tady listopad, měsíc 
vzpomínek na naše drahé, blízké a na ty, kteří mezi nás 
chodívali a již nejsou mezi námi. 

Scházíme se opět na naší seniorské besedě, a to již 
v pořadí po 117. O krátké kulturní vystoupení pod názvem 

Seniorské besedování

Senioři tančí se postaraly naše tanečnice. Do sálu přivezla 
paní Müllerová našeho oblíbeného Švejka. Oba dva byli 
oblečeni v dobových kostýmech. Za nimi s invalidními 
vozíky vešly tanečnice, oblečené opět do šatů ze třicátých 
let minulého století. Společníka jim nahrazoval vozík, o který 
se opíraly. Hudba doprovázela jejich vystoupení, které bylo 
oceněno srdečným potleskem. 

U příležitostí 100. výročí založení republiky bylo jeviště 
vyzdobené státní vlajkou a doplněné vzpomínkou na ty, 
kteří se o to zasloužili. 

Dobrá a srdečná nálada se nesla sálem po celý 
večer. K tanci i poslechu nám vyhrávala již dobře známá 
dechová hudba Pohoda pod vedením Ing. Jana Šimčíka. 
Byla to radost vidět obsazený sál a družnou zábavu všech 
přítomných. Proto děkujeme všem našim milým příznivcům 
a v neposlední řadě těm, kteří s láskou a nadšením pro 
společnou věc připravují tyto besedy. 

Poslední prosincová seniorská beseda proběhla 
v adventním duchu, kdy jsme se všichni ladili na Vánoce.

Hlučtí senioři přejí všem pokojné prožití vánočního 
času, pevné zdraví a vše dobré v novém roce.

Za seniory Emilie Morozová
Foto: Josef Kotačka 
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Ze života skautů

Celý říjen byl víceméně prodchnut oslavami všeho druhu 
100. výročí vzniku naší první Československé republiky. Ani 
my skauti jsme se nenechali upozadit. Pro české skauty 
má toto výročí velkou hodnotu, protože to byli právě skauti, 
kteří stáli u zrodu první republiky. Když republika vznikala, 
snažili se tomu napomoci. Dali se nově vznikající republice 
do služeb. 28. října se v novinách objevila zpráva, která pro 
skauty zněla takto: „JUNÁCI! Volám Vás vykonati povinnost! 
Přijďte v úterý ráno pokud možno v kroji na Starou Rychtu.  
A. B. Svojsík, vrchní vůdce.“ Kdo by řekl, že tato krátká 
zpráva svolá na ono místo stovky skautů, kteří na sebe 
vezmou důležité povinnosti a pomůžou tak nově rodící se 
republice. Skauti působili jako strážní, doručovatelé zásilek, 
tlumočnice, telefonistky. Velmi významnou službou bylo 
doručování zásilek. Skauti doručovali telegramy, zprávy, 
dopisy mezi Národním výborem a novými úřady. Při této 
službě vznikly i první československé známky s označením 
Pošta českých skautů. Byly to rovněž i první skautské známky 
na světě. Sto let je tedy za námi, ale i my v 5. skautském 
oddíle jsme na toto výročí nemohli zapomenout. 7. října 
jsme pro veřejnost uspořádali na hlucké tvrzi skautskou 
prvorepublikovou kavárnu. Dali jsme si záležet, abychom 
příchozí návštěvníky potěšili a dobře pohostili. Doma jsme 
proto napekli domácí moučníky, dokonce byly i mezi nimi ty, 
které se pekly podle receptů v době první republiky. Kromě 
moučníků jsme podávali kvalitní praženou kávu, domácí 
sirupy, biočaje…  Kdo měl chuť, mohl se při pojídání i pití 
dobrot, zapojit do hry scrabble a něco drobného následně 
vyhrát. Vrcholem této kavárny byla cestovatelská beseda 
dvou skautů z našeho oddílu o jejich prázdninové cestě 
do Arménie a Gruzie. Kavárna fungovala na dobrovolném 

příspěvku, které jsme poté poslali dobročinné organizaci. 
Na konci měsíce, přesně v den 100. výročí, jsme vyrazili 
tradičně do Chřibů na Brdo, kde se konal vzpomínkový 
akt. Ve dvanáct hodin jsme u rozhledny společně s dalšími 
desítkami skautů a skautek a turistů zpívali národní hymnu 
i oblíbenou píseň Tomáše Garrigua Masaryka. Byl to 
jedinečný okamžik, skrze který jsme si mohli uvědomit, 
že demokracie je křehká, ale zároveň je v ní i velká síla. 
Po tomto vzpomínkovém aktu se na plácku pod rozhlednou 
shromáždilo na 200 skautů a skautek z celého okresu, aby 
se i po „skautsku“ uvolili ke slavnostní náladě a hlavně si 
připomněli důležité momenty vzniku první republiky, její 
ideály a skautskou službu.

Naší další akcí pro veřejnost byl tradiční turnaj v pexesu, 
který se uskutečnil v neděli 18. listopadu v salonku 
na sportovní hale. I chmurnější a chladnější počasí vylákalo 
desítku zájemců (dětí i dospělých), kteří bojovali o titul 
pexesáka roku. Soutěžní odpoledne mělo hezkou atmosféru 
a na jeho konci jsme radostně tleskali letošní výherkyni – 
dvanáctileté Kristýně Novotné. Domů si odnášela ručně 
vyrobenou krásnou dřevěnou plaketu a sladký čokoládový 
dort. I když to může vyznívat, že hlučtí skauti byli na podzim 
většinou zalezení a něco pořádali, vězte, že na přírodu jsme 
nezapomněli. Je to základ. Prožili jsme v ní již tři krásné 
podzimní výpravy a těšíme se na další.

Na prosinec vám oznamujeme, že ve dnech 23.–24. 
12. 2018 budeme po městě roznášet Betlémské světlo. 
O dalších aktivitách si můžete přečíst na našich webových 
stránkách www.kon-tikihluk.cz.

Jitka Bartošová

http://www.kon-tikihluk.cz
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 Nový školní rok 2018/2019 jsme zahájili 3. září 2018. 
Během prvních měsíců jsme společně se žáky připravili 
několik zajímavých aktivit: 

Volby do školního parlamentu, parlament začal 
pracovat v několikačlenném složení.

U příležitosti 100. výročí založení Československa 
a zároveň k volbám do městského zastupitelstva jsme 
uspořádali rozsáhlou výstavu. Do příprav se zapojili 
žáci od druhého po devátý ročník. Výstava zmapovala 
nejdůležitější události, osobnosti, kulturní a společenský 
vývoj Československa, České republiky a Hluku od vzniku 
po současnost. V knize návštěv byly zaznamenány jenom 
pozitivní ohlasy. 

Byla zahájena realizace půdní vestavby školy. Prostory 
školního dvora jsou poskytnuty stavební firmě a je zde 
zakázán vstup. Vstup do školní družiny je bočním vchodem 
přes jídelnu. Stavební práce postupují v souladu s časovým 
harmonogramem. V příštím školním roce by všichni žáci 
školy měli být „pod jednou střechou“. 

Pokračujeme v projektech a aktivitách: Ovoce a mléko 
do škol, rodilí mluvčí v hodinách anglického jazyka.

Sdílené dílny – nový projekt ve spolupráci s SOŠG Staré 
Město – žáci šestého ročníku navštěvují tuto střední školu 
a její moderně vybavené dílny, cílem projektu je rozvoj 
polytechnického vzdělávání.

Základní škola – co bylo...

Den válečných veteránů – 11. 11. 2018, kdy si celý 
svět připomněl stoleté výročí ukončení první světové 
války. Zapojili jsme se do prodeje vlčích máků – symbolu 
připomínajícího padlé ve válečných konfliktech. Dne 9. 
11. 2018 naše žákyně tento květ prodávaly v prostorách 
školy i v jejím okolí.

Návštěva Vídně – 9. 11., která byla uspořádána 
ve spolupráci s hluckým Domem dětí a mládeže 
a za finanční podpory Rodičovského sdružení při ZŠ 
v Hluku. Vídeň a její nejzajímavější památky navštívili 
především žáci, kteří se učí německý jazyk.

Beseda „Staleté kořeny“ – zúčastnili se jí žáci pátého 
a osmého ročníku. Cílem bylo připomenout význam 
historického vzdělávání, odkaz našich předků a také 
důležitost vzájemné spolupráce a důvěry. 

Během měsíce listopadu jsme se zaměřili na dopravní 
výchovu žáků 1. stupně. Pro děti jsme připravili program 
„Spolu hravě o dopravě“ a pravidelnou dopravní výchovu 
pro čtvrtý ročník. 

V prosinci proběhlo konzultační odpoledne a při této 
příležitosti si mohli návštěvníci prohlédnout výtvarné práce 
žáků. 

Co bude…
V měsíci lednu je naplánován tradiční lyžařský kurz pro 

sedmý ročník. 
Ve spolupráci se ZŠ Dolní Němčí připravujeme zájezd 

do Anglie na jaro 2019. A mnoho dalšího.
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Než zazvoní zvoneček
I když jsou Vánoce za rohem, jeden velký dárek jsme si 

my ve školce rozbalily už v červnu. Je to Multiboard, který 
jsme získaly díky finančnímu daru a příspěvku od zřizovatele. 
Interaktivní displej Multiboard je zjednodušeně řečeno velký 
tablet. Pro děti je zde plno vzdělávacích programů, které 
využíváme ve výchovně-vzdělávací činnosti.

V září jsme děti seznamovaly s prostředím tříd a celou 
školkou. Hlavně těm nejmenším jsme utřely nejednu slzičku.

Děti z Fialové (4.) třídy si s paní učitelkami připravily krátké 
pásmo na Výstavu ovoce a zeleniny, která se konala 16. září. 
S tímto krátkým vystoupením jsme navštívili i obyvatele 
Charitního domova.

24. září jsme se šli podívat na památkové domky, jak se vaří 
a jak chutnají povidla. 

V říjnu za námi přijela první divadélka. To první, divadélko 
Šikulka, nás navštívilo už 11. října. Jako další nás o týden 
později navštívilo maňáskové divadlo Sluníčko.

Tradiční Táborák s hasiči se letos konal 12. října. Počasí nám 
přálo, a tak není divu, že účast byla opravdu hojná.  

Každý rok mají rodiče dětí navštěvujících naši mateřskou 
školu možnost využít screeningové vyšetření dětského zraku. 
Tento rok byl o vyšetření Prima Vizus, které se konalo 23. října, 
velký zájem.

Jaké pokroky děláme s dětmi v oblasti logopedie, přijela 
24. října zhodnotit garantka logopedické péče v naší MŠ, 
Mgr. Chudobová.

8. listopadu k nám přijelo divadlo Truhlík a Truhlička. U dětí 
mělo velký úspěch i proto, že se nejednalo o klasické divadlo, 
ale tentokrát si díky Truhlíkovi a Truhličce připomněly, jak 
správně stolovat.

Nejen v obchodech se připravují na Vánoce. My jsme přípravy 
zahájili vánočním focením, které proběhlo 14. listopadu. 

Na čtvrtek 15. listopadu si paní učitelky připravily pro děti 
hranou pohádku „Vláďův drak“.

V pondělí 19. listopadu nás čekala přednáška o dentální 
hygieně. Děti byly seznámeny, jak správně pečovat o své 
zoubky.

29. listopadu za námi přijelo Hoffmanovo divadlo a přivezlo 
nám pohádku „O kašpárkovi“.

Na začátku prosince přišel i k nám do školky Mikuláš 
s andílkem a čertem. Děti byly plné očekávání. Mikuláš byl 
hodný a za básničky a písničky odměnil děti dárečkem. Čert 
od nás opět odešel s prázdnou.

Na týden od 10. prosince se těšili nejen děti, ale i rodiče. 
Ve školce se totiž konaly Vánoční dílničky s krátkým vánočním 
vystoupením, které děti několik týdnů pilně trénovaly.

Na co se těší děti nejvíce? No přece na Ježíška! K nám 
do školky přijde už 17. prosince.

18. prosince nás čeká koncert ZUŠ, na který se každý rok 
moc těšíme.

Za celý kolektiv Mateřské školy Hluk vám přeji krásné 
vánoční svátky plné pohody a hezký rok 2019.

MŠ bude v době vánočních prázdnin uzavřena od soboty 
22. prosince do středy 2. 1. 2019. Provoz v MŠ začne ve čtvrtek 
3. 1. 2019.

Lenka Prachařová
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Cimbálová muzika Šefranica reprezentovala na Kypru

Večer broučků a světlušek

Cimbálová muzika Šefranica dlouhodobě spolupracuje 
s tanečníky souboru Děcka z Kunovic. V Hluku se nedávno 
společně představili v pořadu 10. ročníku Huckého bombózu 
v sále městského kina, absolvovali spolu již řadu vystoupení 
na festivalech doma i v zahraničí. Společně také vycestovali 
na přelomu srpna a září na 12. ročník světového folklorního 
festivalu CIOF v Nikósii – hlavního města ostrova Kypr.

Odletěli jsme v ranních hodinách z Vídně a asi po třech 
hodinách úžasného letu přistáli na jižním pobřeží v Paphosu, 
kde nás již očekávali delegáti festivalu. Následoval přejezd 
až na severní pobřeží, kde jsme se ubytovali v přímořském 
letovisku přímo u moře. Odtud jsme v podvečer vyjížděli 
do Nikósie, hlavní programová vystoupení začínala vždy až 
v devět večer, až trochu poleví vedra, ve dne atakující čtyřicet 
stupňů. Festivalu CIOF se zúčastnilo 11 kolektivů z celého světa, 
my jsme se nejčastěji potkávali s Portugalci, Turky, souborem 
z Irska a Madeiry, večer jsme pro ně připravili ochutnávku 
moravské gastronomie, ale zlato ve slivovici neobjevili. Celý 
den jsme měli volno, letní vedra jsme trávili v moři 30 stupňů 
teplém a křišťálově čistém. Měli jsme také možnost poznat 
hlavní město Nikósii, historická opevnění na pobřeží, nejvíc 
nás asi uchvátila romantika slunného pobřeží s plachetnicemi, 
kavárnami, zajímavá architektura, ruch trhu, ve městě a život 
místních obyvatel.

Rozzářené dětské oči a svítící lampiony různých druhů 
a barev naplňují každoročně úsilí Sdružení rodičů a přátel 
školy, kteří se snaží pro děti připravit zajímavé odpoledne. 
Nejinak tomu bylo i letos. Průvod broučků a světlušek 
prošel od mateřské školy až ke tvrzi, kde na děti čekala 
nejen diskotéka, ale také zábava v podobě her. Veselí bylo 
zakončeno netradičně – barevným ohňostrojem.

IMat
Foto: Ludvík Lečbych

Návštěvníci festivalu vřele a spontánně přijali naše 
vystoupení, nejbližší jim byla charakteristická choreografie 
„Na tom našem dvoře“ o slepičím zrození. Obdivovali pestrost 
krojů, snažili se zapamatovat i některé nápěvy našich písniček.

Po týdnu jsme opět přistáli na vídeňském letišti plni 
nevšedních zážitků s hlavou plnou námětů a inspirace 
k prezentaci našeho kulturního dědictví.

František Říha 
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Dům dětí a mládeže v Hluku informuje

VÁNOČNÍ DÍLNIČKY NA DDM 

Podobně jako ve Vídni, i u nás na domě dětí si děti sami vykrojily a upekly vánoční 
cukroví, ozdobily perníčky, nebo vytvořily malý vánoční dárek. Vše si pak odnesly 
domů. Obrovská návštěvnost nás nejenom potěšila, ale ukázala, že máte rádi vůni 
Vánoc, koledy a chuť vánočního punče. Všichni jsme viděli, jak dětem zářily oči 
a jak se při práci snažily.

CELODENNÍ VÝLETY ZA POKLADY  (lovy pokladů s geocachingem)

Pravidelně, téměř každou druhou sobotu vyrážíme do přírody, do terénu. Protože 
v lesích v okolí je spousta krásných keší, plánujeme akce do těchto lokalit. Hledáme 
poklady společně s dětmi i dospěláky. Domácí přípravu provádíme na domě dětí 
v klubu hluckých kešerů. Schází se vždycky dobrá skupina, a protože i počasí 
nám doposud vždycky přálo, výlety se vydařily. 

O PERNÍKOVÉ CHALOUPCE (loutkové představení)

Perníkově voňavé a zaplněné do posledního sedadla, takové bylo listopadové 
představení loutkové pohádky Perníková chaloupka v podání loutkového divadla 
Emil. Více jak 180 malých a velkých návštěvníků přišlo zhlédnout nekonečný boj 
dobra se zlem. Jeníček s Mařenkou sice naloupali perníček, ale zůstalo dostatek 
také pro všechny děti, které voňavý perníček rovnou snědly. Jistě se už všichni těší 
na novou pohádku Ospalý princ aneb Veselá šípková pohádka naruby, která bude 
mít premiéru v sobotu 26. ledna 2019.

V HLUKU SVÍTILY SVĚTLUŠKY (celostátní humanitární akce)

I letos jsme se připojili k celostátní humanitární sbírce na pomoc zrakově 
postiženým dětem. Naše děvčata celý den procházela městečkem a oslovovala 
lidi a vysvětlovala jim, že svým, třeba i malým příspěvkem, mohou pomoci slepému 
nebo vážně postiženému dítěti. Opět se ukázalo, jak solidární naši spoluobčané 
jsou. Tímto chceme za postižené děti všem velmi poděkovat.

VYSTOUPENÍ MAŽORETEK NA SEMINÁŘI ŘEPKA HLUKU

Na tradičním mezinárodním semináři pěstitelů olejnin v Hluku zpestřilo jejich 
program 80 členek mažoretek Domu dětí a mládeže Hluk. O jejich výkonu svědčí 
nadšená odezva všech přítomných.

STRAŠIDELNÉ NOCOVÁNÍ VE VĚŽI 

Stalo se již tradicí, že pro menší děti každoročně na období dušiček připravujeme 
tematickou akci strašidelné nocování ve věži. Tento večer vždy Hlucká tvrz ožije 
světýlky, strašidelnými pověstmi a taky smíchem těch, kdo se nebojí, anebo bojí 
rádi. Ani letošní rok nebyl výjimkou. Ti nejodvážnější se zase dočkali tajůplných 
pověstí, strašidelných historek a i když se někteří trochu i báli, diplom hlucký 
nebojsa si všichni statečně vysloužili.

o připravovaných akcích plných dobrodružství, určených pro naše děti, mládež i rodiče

AKCE, KTERÉ JSME LETOS JIŽ  USPOŘÁDALI
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NOC S ANDERSENEM (březen 2019) 

I letos se společně s městskou knihovnou připojíme k celosvětové literární akci 
Noc s Andersenem, která se bude konat opět v březnu nejen po celé České 
republice. Účastníci se schází u nás na domě dětí, kde si nechají svoje věci 
na spaní. Potom všichni společně přejdeme do městské knihovny, kde má 
paní knihovnice pro děti připravené pohádkové čtení. Pak se opět přesouváme 
na dům dětí, kde v klubovnách probíhá pohádkové hraní a soutěžení.

MARATON HER A MERKUROVÁNÍ (květen 2019)

Na poslední dubnový večer a noc z pátku na sobotu jsme připravili již čtvrtý ročník 
oblíbené akce pro nejmenší hráče společenských a deskových her. Tradiční noc 
plná her. Ti největší vytrvalci jistě opět vydrží až do sobotního rána.

FILMOVÝ MARATON (červen 2019)

Každoročně pořádáme pro malé i nejmenší diváky maraton filmů a pohádek, 
které celou noc promítáme na velké plátno v našem sále, kde děti pohodlně sedí, 
či leží. Ti největší vytrvalci tak mohou celou noc sledovat promítání filmů nebo 
pohádek ke zvolenému tématu.  

POHODOVÁ TURISTIKA VE SLOVINSKU (červen a červenec 2019)

Na termín od 29. 6. 2019 do 6. 7. 2019 jsme připravili tradiční turistický zájezd plný 
pohody, zážitků i dobrodružství. Tentokrát jsme jako základnu zvolili městečko 
Krajnska Gora, které se nachází přímo pod nejvyšší horou Slovinska – Triglav. To 
znamená, že v létě navštívíme Triglavský národní park.

Sledujte naše stránky na internetu www.ddmhluk.cz

Štědrý den v roce 1950
Kolem dějin nelze točit zpět a dvakrát do stejné řeky 

nevstoupíš. Tvrzení starých lidí, že za jejich mládí bylo 
všechno lepší, není pravda, ale vzpomínat na minulá léta 
z úhlu pohledu dnešní doby, není tak úplně marné. 

Psal se rok LP 1950. LP je zkratka slov „léta Páně“, 
tak se to psávalo k poctě narození Ježíše Krista. Měl jsem 
deset roků, narodil jsem se za protektorátu a chápat život 
kolem sebe jsem začal až po válce. Byli jsme asi poslední 
školáci, kteří se začali učit v první třídě psát na břidlicových 
tabulkách s kamínkem. Na hlavách už jsme nenosili 
„širáčky“, jak naši otcové, když byli v našem věku, ale 
pověstné „rádionky“ a místo záplatovaných kalhot moderní 
tepláky.

Doma jsme slavili Štědrý den v duchu římskokatolickém, 
tak jako celá dědina, ale dalo by se říct, že moderně, to jest 
v dostatku a spokojenosti. Tatínek měl takový zvyk někoho 
opuštěného dovést k večeři. Maminka to trpěla s velkou 
nevraživostí a říkala, že jsou to vagabunti a lumpi, no nám 
s bratrem to bylo jedno. Jednou však přivedl malého 
Jožku, který za mlada prý dělal cirkusového klauna, a ten 

se nám s bratrem moc zamlouval oproti jiným hostům. 
Každoročně jsme měli vánoční stromeček, na kterém 
byla mimo ozdobných baněk spousta sladkostí, ale ty se 
nesměly trhat, protože „stromek by byl za dva dny obraný 
jak metla“. K štědrovečerní večeři byla fazolová polévka 
s lokšama a smažený kapr s bramborovým salátem. Nebylo 
to, co bych měl nejraději, ale po celodenním postním 
hladovění bylo všechno moc dobré. No s tím půstem nás 
naši balamutili, že uvidíme to zlaté prasátko. Před večeří 
nás tatínek zavolal na dvůr, že tam běhá to zlaté prasátko. 
Vyběhli jsme rychle za ním a nic jsme neviděli. Tatínek pak 
smutně konstatoval, že jsme museli něco sníst, vždyť běželo 
přes celý dvůr až do humna. My jsme se přiznali ke krádeži 
zakázaného cukroví schovaného v komoře. Po večeři 
jsme mohli jíst cukroví „ad libitum“ (česky to znamená až 
do potentování...). To už ale panovala nervozita, kdy zazvoní 
zvoneček a půjde se pro dárky ke stromečku. Stejně jako já 
to prožíval i mladší bratr Luděk. Dárky byly většinou pro nás 
přes velké očekávání lyží nebo hokejky zklamáním. Byly 
totiž velmi užitečné, například nenáviděné teplé spodky, 
kšandy, pyžamo atd. Ve jménu spravedlnosti byly dárky pro 
mě i bratra naprosto stejné. Vánoční dárek byl pro každého 

NAŠE BLÍŽÍCÍ SE AKCE
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vylepšen jedním pomerančem, což nám udělalo značnou 
radost. V tu dobu prý ve městech stály fronty na banány. 
To nám vůbec nevadilo, protože jsme ani nevěděli, co to 
je za ovoce. Doma jsme měli výborná zimní jablka odrůdy 
„kožuch“, která byla rozhodně chutnější než ty banány.

Následně jsme šli pokoledovat k babičce a dědečkovi. 
Venku po městečku kluci stříleli s karbidem. To se 
do plechovky s kovovým víčkem dalo trochu karbidu, na něj 
se dalo trochu sněhu nebo i naplivlo (je zajímavé, že tehdy 
byl vždy na Vánoce sníh) a na opačném konci plechovky 
byla dírka, kterou unikal vznikající výbušný plyn. K dírce se 
přiložil plamen svíčky a víčko s ránou jak z děla vyletělo ven. 

Bezpečnější bylo práskání pastýřským bičem a to uměl 
jen soused strýc Pospíšek.

Po ulici chodili muzikanti a vytrubovali pastýřské 
melodie či fanfáry. Nevím, jak to nejvýstižněji nazvat, ale 
v tiché zasněžené noci to znělo andělsky. Babička už 
stála před naším příchodem před domem a vnímala plně 
tu nenapodobitelnou atmosféru, která vládla na ulici. 
Dědeček byl pragmatik, stál ve chlévě u svých milovaných 
krav, hladil je a dával jim v rámci Štědrého dne navíc líznout 
otrub; měl jsem pocit, že s kravama mluví, tu myšlenku 
jsem ale hned zahnal jako pitomost. Dědeček 
s babičkou byli už po večeři. Měli stejně jako u nás 
doma fazolovou polévku (ten zvyk si naše mamka 
odnesla z domu), k tomu ještě čerstvě upečený 
krajanec a krupičnou kaši s vařenými sušenými 
trnkami. Jako kompot měli vařené sušené hrušky 
odrůdy „šedivinka“. Vánoční cukroví nahrazovaly 
makové vdolky s vařenými trnkami.

Dárky, jak je dnes zvykem, jsme od dědečka 
a babičky nedostávali, jen kabelku zpravidla 
použitou od cukru a v ní sušené trnky, hrušky, 
jablka, ořechy a dyňová jádra. Dědeček vytáhl 
zpod trámu u stropu modlitební knížky a vytáhl 
z nich papírovou pětikorunu a dal mně ji. Bratr 
Luděk nevím, co dostal za náhradu, ale peníze ne, 
prý ještě z nich nemá rozum. Pak jsme sedli za stůl, 
pokoštovali jejich buchty a babička ráda vyprávěla, 
jak to bývalo na Vánoce „prvéj“, když byla mladá. 
Hlučtí cigáni chodili prý po koledě vedení starším 
rodu Petrem, který předzpěvoval humorné koledy 
a nosil na zádech velký koš na vykoledované 
výslužky. Tady se babička odmlčela a řekla: „Aj 
sem sa za ty naše cigány pomodlila, když jich ti 
Němci tak hrozně pomordovali.“

Dobře se babiččino vyprávění poslouchalo 
v tichu bez rádia, když babička přestala mluvit, jen 
v kamnech občas prasklo hořící dřevo. To teplo 
v místnosti bylo neuvěřitelně voňavé z toho, co se 
peklo a čím se topilo. Dědeček mě napomenul: 
„Nehrab v tech kamnoch a nedívaj sa do ohňa, 
nebo sa v noci poštíš.“ Nerozuměl jsem tomu 
a trochu jsem se urazil za jeho zemitý výrok. 

On měl hodně poučných rad, které se mamince nelíbily. 
Když jsem na poli škemral, že chci domů a mám hlad, tak 
mě utěšil slovy: „Z hladu sa eště nikdo neposral, tak počkaj, 
až to doořu, a pojedem dom.“ Na všechno měl nějaké 
trefné přísloví. 

Po chvilce pomlky začal vyprávět o svých vánocích 
na italské frontě. Vzpomněl si na vánoce v Alpách, 
štědrovečerní večeři, která byla „ čtyři uvařené brambory 
ve slupce, které se vlezly do dlaně jedné ruky.“ A s úsměvem 
dodal: „Včil máme tolik dobrého jídla, že to nejsme schopní 
všecko pojest“. Tomu jsme my děcka, která nepoznala tolik 
hladu jako on, nemohli porozumět. 

Večer na půlnoční jsme nešli a mamka nás nahnala 
do postele. Po zhasnutí šel Luděk něco tajně si utrhnout 
z vánočního stromku. Ta čokoládová figurka byla tak 
dobře přivázaná, že stromek strhl na zem. Mamka uslyšela 
bouchnutí, a když viděla tu spoušť a kolik je rozbitých 
baněk, tak Luďka pořádně vypohlavkovala a to byl konec 
Štědrého večera l950 u nás doma v Hluku.

František Libosvár
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Povídání o hluckých myslivcích

Naposled jsem si se Zdeňkem Mitáčkem, předsedou 
hluckých myslivců, povídala před dvěma lety. Tehdy 
jsme se zaměřili především na přijetí nových členů 
mysliveckého spolku. Nyní jsem byla zvědavá, jak se daří 
mysliveckému spolku, co je nového.

Zdenku, kolik členů má myslivecký spolek?
Od posledního přijetí nových členů se počet nezměnil, 

spolek má 40 členů. V současné době jsou 3 čekatelé, kteří 
by chtěli vstoupit do spolku. Prochází stejným systémem 
jako jejich předchůdci. V souladu s našimi stanovami 
čekatelé nejdříve pomáhají a tak zvaně se rozhlíží, teprve 
po nějaké době jsou přijati do spolku. Záleží na jejich píli 
a ochotě.

Jak to vypadá se zvěří v hlucké honitbě? 
Zaznamenáváme úbytek drobné zvěře. Provádíme 

proto zazvěření – nakoupili jsme nové kačeny i bažanty. 
Dříve jsme uvažovali o nákupu zajíců, ale po několikerých 
debatách jsme od tohoto záměru ustoupili. Hlavním 
důvodem je obava ze zanesení nemocí.

V naší honitbě se tak vyskytují kromě zmíněných kačen 
a bažantů také koroptvičky. Z vysoké zvěře srnčí, daňci, 
kteří se objevili po dlouhých letech, a z černé zvěře tu 
máme divočáky.

Za zmínku stojí také různé druhy dravců, na hluckém 
katastru se objevuje moták lužní a moták pilich, zahnízděný 
je tu také krkavec a výr velký. Musím rovněž zmínit i bobry, 
kteří se usídlili na Boršickém potoku. I přestože je bobr 
chráněný, nemají z něj myslivci tak velkou radost, neboť 
bobři své okolí devastují.

Čím je způsoben úbytek zvěře?
Těch důvodů je hned několik. 

Především musím zmínit intenzivní 
zemědělství s převahou výsadby řepky, 
kukuřice a dalších. Dalším důvodem je 
používání postřiků, které zvěři hodně 
ubližují. Přirozený úbytek způsobují 
dravci a v neposlední řadě jsou to časté 
srážky se zvěří v důsledku rostoucího 
automobilismu.

Zemědělství asi neovlivníme, 
dravcům nedomluvíme, dá se 
zabránit nebo eliminovat srážka se 
zvěří?

Zemědělství bychom mohli 
částečně ovlivnit při komplexních 
pozemkových úpravách. Vlastníci 
půdy, ať jednotlivci, či město, by mohli 
a měli budovat remízky a větrolamy. 
To všechno by přírodě a zvěři hodně 
pomohlo. Dravci jsou chráněni, těm 
opravdu neporučíme, aby lovili jenom 

myši a hraboše a mláďat zajíců si nevšímali. No a co se 
týká srážky se zvěří. To se pokoušíme již dva roky zmírnit 
pomocí pachových ohradníků, které jsme instalovali při 
cestě na Babí horu.

Pomáhají pachové ohradníky?
Určitě pomáhají, srážek by bylo mnohem víc. Ale i přes 

toto opatření vyjíždíme k „ohledání“ zvěře v desítkách 
případů ročně. Řidiči jsou povinni ke srážce se zvěří volat 
policii, která pak kontaktuje předsedu myslivců nebo jejich 
hospodáře. Stává se tak, že vyjíždíme v jakýkoliv den i denní 
a noční hodinu. Někdy je to docela náročné.
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Pořádáte tradiční hony?
Ano, hony stále pořádáme, ale není jich tolik. V dřívějších 

dobách byl hlavní lov, na který jsme si pozvali hosty, a pak byli 
ještě hony bez hostů. V současnosti jsme od slavnostního 
honu s hosty upustili. Na honech je vypočítán koeficient 
„odstřelu“, který vychází z plánu chovu. Letos jsme již jeden 
hon uspořádali.

Letošní rok byl velmi suchý a teplý. Staráte se o zvěř 
i v těchto extrémních podmínkách?

Dříve nebylo třeba starat se o zvěř v létě – v krajině byl 
dostatek vody, ale v současnosti se o zvěř staráme i v létě, 
kdy k vybraným napajedlům vozíme vodu. Každý z myslivců 
má vyhrazen úsek, o který se stará. V zimě doplňuje stravu, 
v některých lokalitách máme dostatečně velká násypná 
korýtka, do kterých se vejdou 2–3 pytle potravy. Tato 
krmítka nám usnadnila práci.

Při návštěvě myslivecké chaty pozornému 
návštěvníku neunikne její proměna. Proč jste se 
rozhodli k rekonstrukci chaty a jejího okolí?

Domnívám se, že rekonstrukce chaty už byla nutná, 
některé věci a systémy už dosluhovaly. Začali jsme 
vybudováním skromného sociálního zařízení, pokračovali 
výměnou oken, opravou elektroinstalace a rekonstruovali 
venkovní prostranství. Na rekonstrukci přispělo město, 
za což jsme velmi rádi. Některé práce jsme si objednali, 
většinu prací jsme dělali svépomocí s využitím našich 
profesí. I když chatu opravujeme, trápí nás nedostatek 
vody. Snad se nám brzy podaří vodu do chaty přivést.

Proč již nebývá červencová noc?
Červencové noci jsme pořádávali dlouho. V posledních 

letech nám ale nevycházelo počasí, mnoho let po sobě 
pršelo. Zkoušeli jsme několik termínů, ale vždy se stejným 
výsledkem. Místo červencové noci jsme začali pořádat 
soutěž o nejlepší guláš, která se těší docela velké oblibě. 
Doufám, že i nadále bude.

Pomalu se blíží plesová sezóna. Chystáte na rok 
2019 tradiční myslivecký ples?

Ano, ples chystáme. Bude se konat v sobotu 19. ledna 
ve sportovní hale. Velmi nás těší zájem o myslivecký ples. 
V posledních letech jsme ale několinásobně překročili 
kapacitu tvrze. Z důvodu nedostatku místa se na ples 
mnoho zájemců nedostalo. Proto jsme se letos rozhodli 
využít prostor sportovní haly. Věřím, že se tradiční ples 
v novém prostředí bude líbit. Všichni, kdo rádi tančíte 
nebo si chcete poslechnout dobrou muziku, jste srdečně 
zváni. Bude hrát dechová hudba Šarovec a skupina Merlin. 
Plánujeme i předprodej vstupenek.

Chceš říct něco závěrem?
Chtěl bych poděkovat městu za podporu a všem našim 

příznivcům a kamarádům popřát pokojné prožití vánočních 
svátků a v novém roce jen to nejlepší.

Děkuji za rozhovor, Iveta Mátlová
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Hodnocení podzimní části fotbalového oddílu

Přípravné období na podzimní sezónu 2018–19 bylo 
jen velmi krátké. Soutěže skončí kolem 20. června, 
potom musí následovat 3týdenní přestávka, aby si kluci 
odpočinuli a mohli si vyjet někde na dovolenou. Začalo 
se 13. 7. modelovým zápasem proti dvojce. Kluků bylo 18, 
takže hráli na zkráceném hřišti. V neděli 22. 7. prohrála 
jednička v Osvětimanech 2:3, 29. 7. porazila Buchlovice 
3:1 a 5. 8. hrála na turnaji v Plané nad Lužnicí, kde to 
vyhrála. Odešli Martiš Tomáš, Bihári Radek – Rakousko, 
Machala A., Machala O. – dvojka, Baroň Petr – zranění 
kolene. Přišli – Jaroněk Lukáš, Sedláček David – Uherský 
Brod, Hanák Přemysl – Boršice. Oslabení je dost velké, 
protože Jan Dohnal jezdí z Prahy, pokud mu to čas 
dovolí. V sobotu 11. 8. hrála jednička svůj první mistrák 
v Ostrožské Lhotě proti Baťovu 1930 a remízovala 2:2. 
Na P. K. prohrála. Ve Lhotě hrávala jednička a dorost, 
v Boršicích pak dvojka a žáci. Přípravka hrála všechny 
zápasy venku. Je to proto, že jsme se konečně dočkali 
vysněné rekonstrukce našeho městského stadiónu. Bylo 
již na čase s chátrajícím zařízením něco udělat.

Jednička, tak jak se předpokládalo, neměla tak 
úspěšný podzim jako v loňské sezóně. Skončila až 
na 14. místě se 13 body, skóre 17:31. Kdo všechno hrál 
za jedničku: Fojtík, Šimčík, Zalubil, Machala A., Kuřina, 
Sedláček, Athang  (Miroš), Dohnal, Galuška, Machala 
M., Jaroněk. Dále to byli Červinka a David v brance, 
Hanák, Kukla, Sabo, Vozár, Bílek. Trenérem je Václav 
Uhlíř, asistent Aleš Zlínský, vedoucí Tomáš Minařík.

Dorost hrající krajský přebor trpěl nedostatkem hráčů, 
přesto kluci, kteří nastupovali, podávali kvalitní výkony. 
Nakonec z toho bylo 9. místo, 16 bodů a skóre 31:45. 
Protože v Hluku řada mladých chlapců s fotbalem 
skončila, museli trenéři Kroupa a Matějkovič používat 
služeb kluků z jiných oddílů. Práce je to zasloužená 
a oběma patří za podzim poděkování. Sestava: Gašek 
Jakub, Měšťánek Erik, Hromčík Jakub, Blaha Martin, 
Němec Martin, Červenka Jakub, Matějkovič Patrik, 
Kroupa Kryštof, Matějkovič Lukáš, Frühauf Zdeněk, 
Martiš Roman. Dále hráli: Kosek David, Gál Tomáš, 
brankář Petr Kozelek, který se spolu s Jakubem Gaškem 
střídali v roli brankáře a hráče. V posledním zápase 
ve Štítné, kde kluci vyhráli 10:3, byli s mužstvem také 
žáci Frühauf Martin, Frühauf Pavel, Škorec Václav, 
Matejka David, kteří příští rok budou už za dorost 
hrávat. Trenérem mužstva je Kroupa Milan z Vlčnova 
a Matějkovič z Kostelan.

Žáci starší, kteří hrají krajskou soutěž Zlínského kraje, 
skončili na 4. místě se ziskem 18 bodů a skóre 33:29. 
Sestava: Křiváček Adam, Hájek Adam, Škorec Václav, 
Frühauf Martin, Mitáček Bronislav, Prajza Ladislav, 

Frühauf Pavel, Alfonso Mauricio, Matejka David, Zlínský 
David, Soviš Lukáš. Dále hráli ještě Míšek Jakub, Pančík 
Matěj, Koníček Adam a Nemrava Dan. Trenérem mužstva 
je Martiš Tomáš, vedoucím mužstva pak Hájek Jaroslav.

Mladší žáci hrají rovněž krajskou soutěž a skončili 
na 2. místě s 22 body a skóre 53:20. Sestava: Křižalkovič 
Ondřej, Tesařík Jakub (Ostrožská Lhota), Nemrava 
Martin, Křiváček Josef, Nemrava Dan, Pančík Matěj, 
Havlík Štěpán, Koníček Adam, Hrabalík Martin, Habáň 
Antonín, Podškubka Michael, Hensirovský Jakub 
(Ostrožská Lhota). Dále hráli ještě hráči přípravky: 
Konečný Adam, Hájek Viktor (Ostrožská Lhota), Zlínská 
Vanesa, Stašek David. Nejlepším střelcem byl Koníček 
Adam, opory mužstva pak Pančík Matěj a Nemrava 
Martin. Trenérem mužstva je Hrabalík Aleš, vedoucím 
Podškubka Michal.

Dvojka letos sestoupila do základní třídy, ale tím, že 
zde hrají bývalí hráči jedničky a úspěšného ročníku 1998, 
podává mužstvo velmi dobré výkony a svoji třídu vede 
s 31 body a skóre 52:6. Sestava: Červinka Michal, Chytil 
Robin, Kužela Aleš, Machala Jan, Miroš Jan, Machala 
Ondra, Vozár Petr, Bílek David, Loutocký Erik, Botek 
Zdeněk, Šimčík Petr. Dále ještě hrávali stabilně Kuřina 
Petr, David Lukáš, Miroš Jan, na střídání pak dorostenci 
Martiš Roman, Frühauf Zdeněk, Blaha Martin a ještě 
Chytil Marek, Vagai Tibor a Bachan Lukáš. Věříme, že 
si svoji výkonnost udrží i na jaře a dovedou svoji cestu 
k postupu do OP.

Trenérem mužstva je Loutocký Luděk, vedoucím pak 
Jurásek Štěpán.

Přípravka starší hraje OP Uherského Hradiště 
a na výsledky se nehraje. Pokud jsme účastníci, tak 
víme, že starší přípravka prohrála pouze se suverénním 
Starým Městem, které disponuje daleko širším výběrem. 
Sestava: Šantrůček Marek, Burda Matěj, Blaha Filip, 
Stašek David, Zlínská Vanesa, Hájek Viktor, Šmíd 
Ondřej, Konečný Adam, Stamatovič Vuk, Málek Jakub, 
Minařík Tomáš, Kurtin Tomáš. Trenérem starší přípravky 
je Konečný David, asistent Minařík Tomáš.

Mladší přípravka hraje zápasy souběžně se starší 
a dosahuje průměrných výsledků. Je však poměrně 
mladá. Sestava: Bajer Martin, Burián Aleš, Huspenina 
Ondřej, Chytil Eliáš, Klabačka Jaroslav, Minařík Tomáš, 
Novák Jan, Podškubka Daniel, Skuček Vojtěch, Zalubil 
Matyáš a Zemek Matyáš. Trenéry jsou Huspenina Broňa 
a Klabačka Jaroslav. Přípravky se těší zájmů rodičů, což 
je pro hlucký fotbal velmi dobře.

Antonín Zlínský
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Zájezd fotbalové přípravky do Srbska na turnaj
Ve dnech 5. – 7. 10. 2018 absolvovala hlucká fotbalová 

přípravka (ročníky 2008–2009) velkou cestu do Srbska, 
do Nového Sadu, na turnaj starších přípravek. A kam se 
vlastně cestovalo? Novi Sad – významné centrum srbského 
státu se začalo rozvíjet již v dobách existence uherského 
mocnářství a patřilo mezi četná mnohonárodnostní města. 
V moderní době sem byla přivedena železnice, vznikly 
přístavy na Dunaji a rafinerie. Počet obyvatel začal vzrůstat 
po vybudování nových sídlišť po druhé světové válce, 
umocnil se jihoslovanský prvek. V roce 1999 bylo město 
během bombardování NATO značně poškozeno, zejména 
infrastruktura. Město Novi Sad je se svými 389 245 obyvateli 
druhým největším v zemi (po metropoli Bělehradu). Za svoji 
velikost vděčí především urbanizaci nejprve Jugoslávie 
a později Srbska po druhé světové válce. Od skončení 
konfliktu se počet obyvatel města neustále zvyšuje, a to 
především přistěhovalectvím, než přirozeným přírůstkem.

Jak k tomu vlastně přišlo? TJ Spartak Hluk oddíl 
kopané si dobře vede v práci s mládeží, čehož si všiml 
i srbský občan žijící v Kněžpoli, Nikola Stamatovič, který 
oslovil hlavního trenéra starších přípravek a organizátora 
celé akce Radima Konečného. Od letošní podzimní 
sezóny trénuje a hraje v Hluku jeho syn Vuk. Pan Nikola 
původem z Nového Sadu, má doma velkou rodinu a také 
dobré fotbalové styky v místním ligovém mužstvu Vojvodina 
Novi Sad. Ten také zajistil reciproční pozvání (v prosinci 
přijedou mladí fotbalisté z Nového Sadu do Hluku). Nastal 
den, pátek 5. 10. 2018 8.00 hodin, a před Sportovní 
halou v Hluku se začali shromažďovat mladí fotbalisté 
spolu s některými rodiči, kteří tvořili doprovod. K dopravě 
posloužili 3 mikrobusy (jeden Nikoly a dva jiných rodičů). 
A pak už zbývala před nimi dlouhá 8 hodinová cesta 
do města na řece Dunaji. Největší zastávka po cestě byla 
v McDonaldu v Budapešti, kde si děti mohly nakoupit jídlo 
podle nabídky místního podniku. Všichni byli spokojeni. 
A po přestávce už byla zastávka až v cíli, to je v Novém 
Sadu. Po příjezdu si všichni prohlédli tréninkové centrum 
zdejšího ligového klubu a byli samozřejmě všichni nadšeni. 
Každý Hlučan určitě pochopí, že rozdíl musí být markantní, 

protože město velké jak Brno se měřit s Hlukem nedá. 
Další činností ten den byla pak návštěva Petrovaradínské 
pevnosti.

Petrovaradínská pevnost  se nachází v Petrovaradínu 
u Nového Sadu v Srbsku. Byla vybudována na skalním 
ostruhu nad řekou Dunaj, na jeho pravém břehu jak pevnost 
na obranu habsburské monarchie od Osmanské říše. 
Pevnost byla budována v letech 1692–1780 a pro potřeby 
armády sloužila až do druhé světové války. Často bývá 
přezdívána jako Gibraltar na Dunaji. Pevnost vznikla v místě 
strategického opěrného bodu na téměř vzdušné čáře mezi 
Budínem a Bělehradem. První provizorní opevnění zde 
vzniklo již v 16. století, poté co Turci obsadili celý Balkán. 
V současné době je pevnost turistickou atrakcí města 
a kulturní památkou vysokého významu. 

Po prohlídce a večeři se celá výprava ubytovala v hotelu 
s očekáváním rána, jak to bude vypadat.

Optimismus však nebyl na místě, protože mužstva, 
se kterými měli naši mladí fotbalisté hrát, patří do vyšší 
kategorie. Rumunský Arad (191 000 obyvatel), srbská 
Banja Luka (199 000 obyvatel) a dvě mužstva Vojvodiny 
Novi Sad mají vyšší úroveň. O výsledky vůbec nešlo, hlavně 
šlo o to, že si naši mladí fotbalisté zahráli fotbal s kvalitními 
celky a získali cenné zkušenosti a zážitky. Odpoledne stihli 
mladí fotbalisté prohlídku centra města Novi Sad a také 
fotbalové utkání místního ligového mužstva Vojvodina Novi 
Sad. Stejně jako den před tím plni zážitků usínali na hotelu. 

V neděli 7. 10. 2018 po snídani odehráli další den svého 
turnaje, po obědě a chvilce odpočinku se vydali na cestu 
k domovu. Cesta ubíhala pomalu, ale na domov se už těšili 
všichni. V prosinci se těší, že zde uvítají svoje nové přátele 
ze Srbska na turnaji, který se uskuteční ve Sportovní hale. 

TJ Spartak Hluk reprezentovali: Vuk Stamatovič, Filip 
Blaha, Adam Konečný, Viktor Hájek, Vanesa Zlínská, 
Ondřej Šmíd, Tomáš Kurtin, Matěj Burda, Jakub Málek, 
David Stašek, Marek Šantrůček.

Na závěr je potřeba poděkovat MěÚ Hluk za finanční 
příspěvek, který poskytl našim mladým fotbalistům.

Antonín Zlínský
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Stolnětenisová přípravka a mládež oddílu KST Hluk 
vstoupila do nové sezony na výbornou

Oddíl stolního tenisu KST Hluk v nové sezoně 
2018/19 zahájil začátkem září nábory dětí do přípravky. 
V porovnání s nábory z předchozích několika let 
můžeme konstatovat, že se stolní tenis stává mezi 
dětmi čím dál více oblíbeným sportem. Tento fakt 
podtrhuje i velká účast dětí již na prvních ukázkových 
hodinách stolního tenisu. Velmi překvapivým 
zjištěním, a to v dobrém slova smyslu, byl velký zájem 
děvčat o tento sport. Děti přichází většinou už od 6 let 
a můžeme se pyšnit počtem až 30 dětí v přípravce. 
Přípravku máme rozdělenou do 2 skupin na nejmladší 
děti a děti z předešlých let. Děti trénují 2x týdně pod 
vedením naší hlucké extraligové hráčky a trenérky 
Moniky Vybíralové, které pomáhá s vedením dětí 
i nová předsedkyně oddílu Vladislava Michalčíková, 
bývalá hráčka stolního tenisu, dále Klára Malíková, 
juniorská hráčka KST Hluk, Vratislav Oslzla, Radim 
Capanda, Petr Vaněk a Michal Janča, kteří slouží jako 
sparing pro děti. Při tak velkém počtu dětí jsme rádi 
i za každou pomoc rodičů, kteří umí hrát stolní tenis. 

Do nové sezony jsme přihlásili 2 družstva žákovské 
okresní ligy. Do této soutěže jsme nastupovali s cílem 
umožnit nejmladším dětem získat nové zkušenosti 
v soutěžních utkáních a dále rozvíjet jejich talent i se 
staršími protivníky. V žákovské okresní lize nastupují 
děti ve velkém věkovém rozptylu od 8 do 15 let. 
Naši nejmladší svěřenci mnohdy musí změřit síly 
i s protivníky o 6 let staršími, což je pro ně na jedné 
straně velmi náročné a těžké, na straně druhé velmi 
pozitivní pro jejich další rozvoj. Tato utkání slouží i jako 
další tréninkové jednotky.  

Družstvo žáků KST Hluk „A“, ve složení Kateřina 
Míšková, Tadeáš Capanda, Dominik Kovál a Matyáš 

Kolečkář, po odehrání první 
poloviny soutěže zaujímá 
střed tabulky. Druhé naše 
družstvo žáků KST Hluk „B“, 
ve složení Štěpán Trojek, 
Tomáš Pančík, Tomáš Vybíral, 
Lucie Obdržálková a Aneta 
Ježková, zatím statečně 
bojuje a ve velké konkurenci 
starších protivníků dokázalo 
z doposud 7 odehraných 
zápasů jeden zápas 
dotáhnout do vítězného 
konce a v jednom zápase 
uhrát remízu. Děti z obou 
družstev se zápas od zápasu 
zlepšují a pevně věříme, že 
v druhé polovině soutěže své 

protivníky ještě více potrápí.
V letošní sezoně se daří všem hráčům 

mládežnických kategorií na krajských i republikových 
přeborech. 

Průběžné pořadí dětí KST Hluk v přeborech 
Zlínského kraje:

Nejmladší žáci:
 Kolečkář Matyáš 1. místo
•  Mlček Ladislav 5. místo
• Vybíral Tomáš 18. místo

Mladší žáci:
• Kovál Dominik 44. místo
• Pančík Tomáš 47. místo

Starší žáci: 
• Kozelek Ondřej 3. místo
• Capanda Tadeáš 80. místo

Nejmladší žákyně:
• Obdržálková Lucie 8. místo
• Míšková Kateřina 9. místo
• Ježková Aneta 10. místo

Starší žákyně: 
• Vrzalová Štěpánka 2. místo

Dorostenky:
• Malíková Klára 1. místo

Monika Vybíralová
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Stolní tenis TJ Spartak Hluk

Oddíl stolního tenisu TJ Spartak Hluk přihlásil pro 
sezonu 2018/2019 do mistrovských soutěží celkem 
5 družstev – z toho čtyři v kategorii dospělých a jedno 
žákovské družstvo.

Toto byl splněný cíl, který si oddíl stanovil na výroční 
schůzi v uplynulém roce. Již nyní se vyplácí práce s mládeží, 
pod vedením Jiřího Míška ve spolupráci s Josefem Fantou 
a Štěpánem Pospíškem. Přípravku mládeže navštěvuje 
kolem 10–15 dětí, které mají možnost absolvovat základní 
průpravu jak u stolu, tak u robota pro stolní tenis. Děti, které 
se tomuto sportu věnují o nějaký čas déle, byly vybrány pro 
základní družstvo do mistrovských soutěží – 2. okresní liga 
žáků. Tato soutěž už má za sebou prvních pět kol a naši 
žáci podávají až překvapivě výborné výkony. Družstvo 
žáků tvoří Širůček Maxmilián, Uherková Marie a Širůčková 
Liliana. Družstvo zatím figuruje na 2. místě, což je pro ně 
krásná odměna. Speciální přípravě pro ty nejmenší se 
věnuje i Dana Šimčíková. Naši žáci se již zúčastnili i dvou 
krajských bodovacích turnajů a na obou uspěli. Každý 
si připsal tři i více vítězných utkání, což pro ně znamená 
i bodový zisk na jejich konto.

V soutěžích mužů bylo odehráno již 5 kol mistrovských 
utkání.

A družstvo zatím figuruje na druhém místě v krajském 
přeboru 2. tř. I letos se družstvo opírá o výborné výkony 
Josefa Rubáše, jenž patří mezi absolutní špičku této 
soutěže. Výborné výkony odvádějí i Fanta Marek a Petr 
Hájek. Dobře zapadl do týmu i nová posila Kučera Martin, 
takže družstvo se chce porvat o postup do vyšší soutěže.

B družstvo hraje soutěž regionálního přeboru 2. tř. 
a zatím nenašlo přemožitele. Ve všech prozatimních 
utkáních zvítězilo a je jasným aspirantem na postup. Tým 
tvoří vyrovnaní jedinci Sadílek Stanislav, Schuster Tomáš, 
Schuster Lukáš a Pospíšek Karel. V prozatimní tabulce 
jednotlivců všichni figurují v první desítce, což hovoří 
o celkové síle družstva. Ozdobou tohoto týmu je ještě žák 
Lukáš Schuster, jenž roste, stejně jako jeho bratr Tomáš, 
ve velkou naději tohoto sportu.

C tým si dal za úkol záchranu v soutěži RP 3 tř. a jak se 
již nyní rýsuje, tento úkol je více než reálný. Po úvodních 
těsných porážkách dokázali v posledních dvou kolech 
zvítězit a zajistit si prozatimní střed tabulky. Družstvo tvoří 
Janča Michal, Pospíšek Štěpán, Soviš Radek a Jiří Macek. 
Družstvu vypomáhá i Lukáš Schuster.

D tým hraje v RP 5. tř. Tato soutěž je zatím nad síly 
družstva, ale slouží především mladým hráčům, aby 
získávali zkušenosti. Prozatím získal dva body zkušený 
Zubík Jaroslav, což je zatím jediným aktivem. Ale zkušenosti 
mladých hráčů jako Matouše Pavlíka, Širůčka Maxmiliána, 
Uherkové Marie, Širůčkové Liliany, ale i dospělých Kubaly 
Pavla nebo zatím zraněného Jiřího Míška, jenž tým vede, 
jim pomohou do budoucna.

Všem hráčům oddílu přejeme hlavně zdraví, aby 
v pohodě mohli trénovat a podávat dobré výkony 
v mistrovských utkáních a byli stále tou výbornou partou 
jako doposud.

Štěpán Pospíšek, předseda oddílu

Žáci oddílu,  kteří hrají soutěž – zleva Širůčková Liliana, 
Širůček Maxmilián a Uherková Marie.

Čtenářům Hluckých novin 
přejeme požehnané Vánoce, 

pevné zdraví 
a vše dobré 

v nadcházejícím roce 2019.

Redakce 
Hluckých novin
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Hlucký basketbal jede!

Hlučtí basketbalisté oslavili 17. listopad tím nejlepším 
způsobem. Na víkend přijeli k mistrovským zápasům 
zkušená družstva ze západního konce Moravy. V sobotu 
hlučtí hráči přivítali družstvo z Bystřice nad Pernštejnem, 
což je soupeř, s kterým domácí zatím vždycky vyhráli. Také 
tentokrát neporušili tradici a po solidním výkonu zvítězili 
74:60. Střelecky se blýskl Ondra Plaček, autor 24 bodů, 
Fiala J. 16, Majer P. 14, bodovali také bratři Michal a David 
Šuránkové a D. Milar. Svoji první sezónu v družstvu zahájili 
úspěšně Tomáš Kryl a Přemysl Kočí. V neděli dopoledne 
přivítali Hlučané ve sportovní hale lídra celé soutěže – 
oblastního přeboru 2. třídy družstvo Sokola Podolí u Brna. 
To v sobotním zápase deklasovalo Slavičín a hráči nastoupili 
k zápasu velmi sebevědomě. Po 10 minutách však 
prohrávali 29:19 a nemohli pochopit, co se děje! Sokoly 
přestřílel opět Ondra Plaček 37 body, přes 20 bodů dali 
ještě Fiala J. a Milar D. Bodovali také Majer P. a Šuránek M. 
Dařila se hlavně střelba z dálky (14 úspěšných trojkových 
pokusů, což hlucký basket nepamatuje). Pochvalu 
samozřejmě zaslouží všichni hráči. V závěru dramatického 
a místy zbytečně tvrdého basketbalu hosté snižovali, ale 
domácí dotáhli zápas do vítězství 105:100, což je první 
letošní „stovka“. 

Týden před tímto dvojzápasem se v hale uskutečnil 
2. ročník turnaje o putovní pohár TJ a DDM Hluk. Před 
rokem obsadila naše přípravka poslední – páté místo. 
Že se za uplynulý rok něco naučili, ukázalo druhé místo 
za Přerovem a před Dubňany. Mezi nejlepší hráče patřili 
Matouš Beníček, Adam Matuška, Dalibor Mořický, z děvčat 
Lucie Kučerová a Magda Hubáčková. Pochvalu zaslouží 
také David a Tomáš Vaňkovi, Radim Maluš, Toník Štefaník, 
Jakubové Kučera a Křápek či Kristýna Novotná, Markéta 
Míšková nebo Vendulka Preclíková, kterou taťka vozí 
na tréninky z Jarošova. Věřme, že mnozí z nich půjdou 
ve stopách dospělých hráčů, což bude největší odměna 
pro jejich trenéra Jiřího Kalakaje.

Michal Ševec
Foto: Lukáš Baroň
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Prestižní ocenění výrobnímu družstvu Kovoplast

V letošním ročníku prestižní podnikatelské soutěže 
Českých 100 nejlepších bylo mezi nejúspěšnějšími firmami 
České republiky za rok 2018 oceněno výrobní družstvo 
Kovoplast Hluk. Slavnostní vyhlášení výsledků soutěže, 
která každoročně vyhledává a oceňuje nejlepší české 
firmy, dosahující v celonárodním měřítku mimořádných 
či pozoruhodných výsledků, se uskutečnilo v pátek 
30. listopadu ve Španělském sále Pražského hradu 
za účasti politické reprezentace a významných hostů.

Kovoplast Hluk byl oceněn v rámci oborové kategorie 
Zaměstnanost & družstevnictví. Ocenění převzal předseda 
družstva, Ing. René Skrášek, z rukou náměstka ministryně 
průmyslu a obchodu, Ing. Ivana Pilného.

V průběhu dvou let je to již druhé významné ocenění 
Kovoplastu. Co vede firmu k úspěchu, jsem se zeptala 
muže, pod jehož vedením se firma rozvíjí – předsedy 
družstva, Ing. Reného Skráška.

Jak dlouho vedete Kovoplast?
Do funkce předsedy představenstva jsem byl jmenován 

v roce 2008 a vzápětí jsme čelili první velké výzvě v podobě 
celosvětové hospodářské krize. 

Dříve firma neměla takové výsledky. Co se změnilo 
a přivedlo firmu k úspěchu?

Po mém nástupu do funkce předsedy jsme museli 
provést řadu nepopulárních opatření a začít firmu řídit 
z pohledu krizového řízení. Měnili jsme organizační 
strukturu firmy, důsledně řešili každou nákladovou položku, 
začali řešit jednotlivé výrobky, projekty z hlediska rentability 
a přijímání opatření na zlepšení produktivity ve výrobě. 

Kolik firma zaměstnává Hlučanů?
V současné době zaměstnáváme 

137 pracovníků, z toho je 71 pracovníků 
přímo z Hluku. Naší snahou je 
působit jako regionální zaměstnavatel 
a také jsme firma, která ctí statut 
zaměstnavatele zdravotně postižených 
zaměstnanců. 

Co firma vyrábí?
V současné době většina našich dílů 

směřuje do automobilového průmyslu. 

Proč jste ocenění dostali? V čem 
jste lepší než ostatní?

Ocenění v prestižní soutěži Českých 
100 nejlepších jsme dostali za naši 
podporu a rozvoj podnikání v oblasti 
družstevnictví, dále za stabilní firmu, 
která zaměstnává více jak 50 % 
občanů se zdravotním omezením, 
za hospodářské výsledky, které jsou již 

čtvrtým rokem po sobě nejlepší v historii firmy. 

Přihlásili jste se do podnikatelské soutěže Českých 
100 nejlepších sami?

Do soutěže nás nominoval Svaz českých a moravských 
výrobních družstev.

Co pro Vás/firmu ocenění znamená?
Ocenění si velmi vážíme, je to odměna za poctivou 

a obětavou práci všech našich pracovníků a také zviditelnění 
naší firmy v rámci ČR. V neposlední řadě je to také velká 
výzva pro naši práci do dalších let, z pohledu budování 
a rozvoje naší firmy.

Jaké plány máte do budoucna?
V tomto roce jsme dokončili druhou etapu výstavby 

naší výrobní a administrativní haly. Uvedené prostory nám 
poslouží k rozšíření naší výroby o další nové projekty a také 
zlepší pracovní prostředí našim pracovníkům. 

Do dalších let máme sestavený strategický plán 
na budování naší firmy. Plánujeme další velké investice 
v podobě automatizace výroby, investice do fotovoltaické 
elektrárny na podporu snížení energetické náročnosti naší 
výroby a také přestavbu současného areálu firmy. 

Věřím, že se nám společným úsilím podaří řadu těchto 
záměrů uskutečnit a kromě budování a zviditelnění naší 
firmy zároveň i dobře reprezentovat město Hluk.

Gratuluji k úspěchu a přeji Kovoplastu i Vám, ať se daří.
Děkuji za rozhovor

Iveta Mátlová

Ing. René Škrášek přebírá ocenění
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Utichlo srdce i hlas, měl jsi rád život, 
práci i nás.
Dne 26.  srpna 2018 by se dožil 90 let 
a  7.  října 2018 to byly 4  roky, co nás 
navždy opustil náš milovaný manžel, 
tatínek, dědeček a  pradědeček, pan 
Ludvík Srnec. S  láskou vzpomínají 
a  za  tichou vzpomínku děkují 
manželka, syn a dcera s rodinami.

S úctou a láskou vzpomínáme.
Dne 21.  listopadu 2018 jsme 
vzpomněli 25.  výročí úmrtí našeho 
strýce a  švagra, pana Františka 
Mitáčka. Kdo jste ho znali, děkujeme 
za  tichou vzpomínku.  S  vděčností 
švagrová, synovec Vlastimil s  rodinou 
a neteř Jana s rodinou.

Kdo v srdcích žije, neumírá.
Dne 7.  prosince 2018 by se dožila 
naše maminka, babička, prababička, 
paní Vlasta Penková 73 let a  dne 
27.  prosince 2018 vzpomeneme její 
2. výročí úmrtí.
Dne 31.  října 2018 jsme vzpomněli 
nedožitých 74 let našeho tatínka, 
dědečka, pradědečka, pana Lumíra 
Penka. S  láskou a  úctou vzpomínají 
děti s rodinami.

Dne 25.  listopadu jsme vzpomněli 
1. smutné výročí úmrtí pana Jaroslava 
Dohnala. S  láskou vzpomínají 
manželka, syn a dcera s rodinou.

Kdo Tě znal, vzpomene, kdo Tě měl rád, 
nezapomene.
Dne 15.  listopadu jsme vzpomněli 
8.  výročí úmrtí mého manžela, 
tatínka, dědečka a  pradědečka, 
pana Antonína Kupce. Za  tichou 
vzpomínku děkuje manželka a  dcery 
s rodinami.

Dne 15. ledna 2019 tomu bude 24 let 
od  úmrtí pana Antonína Kupce. 
Děkujeme všem, kdo jste ho měli 
rádi a spolu s námi mu věnujete tiché 
vzpomínky. Manželka Radka a  dcera 
Silvie s rodinou.

Dne 8. listopadu 2018 jsme vzpomněli 
nedožité 90. narozeniny pana 
Františka Šáchy. Za tichou vzpomínku 
děkují manželka a děti s rodinami.

Kdo v srdci žije, neumírá.
Dne 11.  listopadu jsme vzpomněli 
nedožitých 100 let našeho manžela, 
tatínka, dědečka a  pradědečka, pana 
Antonína Ratajského. S  láskou 
a  úctou vzpomínají manželka, dcera 
a syn s rodinami.

Kdo byl milován, nebyl zapomenut.
Dne 4.  ledna 2019 vzpomeneme 
12.  smutné výročí úmrtí pana Josefa 
Basovníka. S  láskou vzpomínají 
manželka a  děti s  rodinami. Dne 
4. března 2019 by se dožil 80 let.

Kdo Tě znal, vzpomene, kdo Tě měl rád, 
nezapomene.
Dne 20.  prosince 2018 vzpomeneme 
30.  výročí úmrtí pana Františka 
Mitáčka. Za  tichou vzpomínku 
děkuje dcera Marie s rodinou a rodina 
Slavíkova.

Kdo v srdcích žije, neumírá.
Dne 12.  prosince 2018 tomu bylo 
6 let, co nás opustil můj drahý manžel, 
tatínek a  dědeček, pan Ladislav 
Horňák. S  láskou a  úctou vzpomínají 
manželka, děti, vnoučata a celá rodina.

V životě jsou chvíle, se kterými se člověk 
nikdy nesmíří.
Dne 14. prosince 2018 uplyne již 20 let 
od úmrtí naší maminky, paní Antoníny 
Míškové. Stále vzpomínají děti Věra 
a Jiří, vnoučata a ostatní příbuzní.

Slzy a smutek čas odvane, ale vzpomínka, 
ta zůstane – nikdy nezapomeneme.
Dne 9. prosince 2018 by oslavil 60. 
narozeniny pan Jaroslav Vagai, 
v únoru uplyne již 9 let od jeho náhlé 
smrti. Stále vzpomínají manželka 
Ludmila, dcera Zuzana, syn Tibor 
a ostatní příbuzní.

VZPOMÍNKY
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Žádný čas není tak dlouhý, aby dal 
zapomenout.
Dne 21.  října jsme vzpomněli 
21.  výročí úmrtí našeho tatínka, 
dědečka a  pradědečka, pana 
Františka Libosvára a  18.  listopadu 
jeho nedožitých 108 let. Vzpomínají 
děti s rodinami.

Dne 29.  října 2018 uplynuly 3  roky, 
kdy zemřela naše maminka, paní 
Anna Jelénková a  dne 3.  listopadu 
2018 to bylo 7  let od  úmrtí našeho 
tatínka, pana Antonína Jelénka. Kdo 
vás znal, vzpomene, kdo vás měl rád, 
nezapomene. Vzpomínají dcery Marie 
a Eva s rodinami.

Kytičku na hrob Ti jen můžeme dát, tiše 
postát a vzpomínat.
Dne 9. prosince 2018 uplynuly 
2  roky, kdy zemřel náš strýc, pan 
Josef Jelének. Vzpomínají neteře 
s rodinami.

Jen láska zůstane, ta smrti nezná.
15.  listopadu 2018 jsme s  bolestí 
v srdci vzpomněli 2. výročí úmrtí, kdy 
tak nečekaně zemřel můj nadevše 
milovaný životní partner, pan 
Jaroslav Šimčík. Stále vzpomíná 
a nemůže tomu stále uvěřit partnerka 
Marie Báčová.

Očím ses ztratil – ale v srdcích zůstaneš 
navždy.
Dne 10. prosince by se dožil 60 let 
můj manžel a náš tatínek, pan Jan 
Bachánek. 12. listopadu uplynulo 
8 let od jeho úmrtí. Stále vzpomíná 
manželka, syn Ondřej a dcera Lucie. 
Děkujeme všem, kdo vzpomínají 
s námi.

Taktéž vzpomínáme na  naše rodiče 
a  prarodiče, Františka a  Ludmilu 
Pospíškovy. Od  jejich smrti uplynulo 
již 10  a  9 let. Vzpomínají dcery, vnuci 
a  pravnuci. Za  vzpomínku děkuje 
rodina Vagaiova a Králíčkova.

Odešla jsi, jak osud si přál, v  našich 
srdcích žiješ dál.
Dne 12.  ledna 2019 vzpomeneme 
7. výročí úmrtí paní Marie Marečkové. 
Za  tichou vzpomínku děkují manžel, 
rodiny Marečkova, Habartova, 
Matušova a Mitáčkova.

Čas plyne, ale vzpomínka na  Tebe 
zůstane navždy v nás.
Dne 25.  prosince 2018 vzpomeneme 
10. výročí úmrtí mého manžela, tatínka 
a  dědečka, pana Jaroslava Šimčíka. 
Za tichou vzpomínku děkuje manželka 
a dcera s rodinou.

Čas tiše plyne, ale vzpomínka v  našich 
srdcích stále žije.
Dne 30.  října 2018 jsme vzpomněli 
5. smutné výročí úmrtí našeho drahého 
manžela, tatínka, dědečka, pana 
Josefa Svítka. S  láskou vzpomínají 
manželka, děti, vnoučata a  ostatní 
příbuzní.

Kdo Tě znal, vzpomene, kdo Tě měl rád, 
nezapomene.
Dne 28.  listopadu by se dožila 85 let 
naše maminka a  babička, paní Marie 
Tesaříková. S  láskou vzpomíná dcera 
Jana s  rodinou a  rodina Tesaříkova 
a Žandovská.

Čas tiše plyne, ale vzpomínka v  našich 
srdcích stále žije.
Dne 8.  listopadu 2018 jsme vzpomněli 
2. výročí úmrtí našeho drahého manžela, 
tatínka, dědečka, bratra a strýce, pana 
Františka Sošky. Za tichou vzpomínku 
děkují manželka, dcera a syn s rodinami. 

VZPOMÍNKY
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Společenská kronika  září – listopad
Narození 
 
Září
Agáta Prajzová
Jiří Míšek
Alžběta Melichárková
Adam Ilík
Šimon Juřeník
Milan Kolomazník

Říjen
Julie Perglová
Sebastian Ondra
Alžběta Šimčíková
Benjamín Šabata

Listopad
Julie Málková
Elli Kolajová
Daniel Hrbáček

Úmrtí 
 
Září
Zdeňka Julínková
Alois Pechal

Říjen
Marie Hrabovská

Listopad
Hedvika Šimčíková
Anna Prachařová
Anna Kosorinová
Pavel Nemrava

Sňatek

Září
Jaroslav Žandovský – Lucie Tomšejová
Christoph Prosdócimo – Hana Hajová
Jiří Stánec – Michaela Skrovná
David Bartoš – Marie Ševčíková
Juraj Palušák – Lenka Struhárová

Žádný čas není tak dlouhý, aby dal 
zapomenout.
Dne 1. ledna 2019, tomu bude 25 let, kdy 
nás navždy opustil můj manžel a tatínek, 
pan Jan Moroz. Za tichou vzpomínku 
děkuje manželka, syn a ostatní příbuzní.

Odešla jsi, jak osud si přál, v našich srdcích 
žiješ dál.
Dne 16. prosince 2018 vzpomeneme 
18. smutné výročí úmrtí naší drahé 
maminky a babičky, paní Anežky 
Šimčíkové. S láskou vzpomínají děti 
s rodinami a všichni, kdo ji měli rádi.

Dne 24. října 2018 oslavil kulaté jubileum 90 let pan Václav Dufka. 
Do dalších let hodně zdraví a pohody přeje manželka, 
dcera, vnuci a pravnuci.

BLAHOPŘÁNÍ

Dne 27.  prosince 2018 vzpomeneme páté smutné 
výročí úmrtí naší maminky, babičky a prababičky, paní 
Marie Nemravové, která by se 6. prosince 2018 dožila 
85 let. Její manžel Jaroslav Nemrava by se 7. září 2018 
dožil 84 let. Vzpomeňme také na  jejich dceru Marii 
Remešovou, která zemřela 6.  září 2010 a  na  jejího 
manžela Františka Remeše, který zemřel 6. října 1995. 
S láskou vzpomíná celá rodina.

Odešli, jak si osud přál, ale v našich srdcích žijí dál…
13. listopadu jsme vzpomněli 4. smutné výročí, co nás 
opustila naše maminka, manželka, setra, švagrová 
a teta, paní Alena Šimčíková.

Letos jsme rovněž vzpomněli nedožité 70. narozeniny 
našeho tatínka a  dědečka, pana Františka Soviše 
a  19.  výročí úmrtí naší maminky a  babičky, paní 
Ludmily Sovišové.

S  úctou a  láskou stále vzpomínáme a  nikdy 
nezapomeneme. Rodina Šimčíkova, Jančova 
a  Sovišova. Všem, kdo jste je měli rádi, děkujeme 
za tichou vzpomínku.

Smutný je domov, když ho opustil ten, 
který ho budoval, rád v něm žil a pracoval.
Dne 29. listopadu 2018 jsme vzpomněli 
10. výročí úmrtí pana Antonína Soviše. 
S láskou vzpomínají manželka, dcery 
s rodinami a bratr s rodinou.
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JUDr. Táňa Fízelová, Ph. D., advokátka,
se sídlem Všehrdova 525, 686 01 Uherské Hradiště,

tel. 777 872 120

oznamuje 
otevření pobočky

advokátní kanceláře v Hluku, Hlavní č. p. 437
od 1. 1. 2019

Konzultační dny:
středa: 10:00 – 14:00
čtvrtek: 14:00 – 17:00

A D V O K Á T N Í    K A N C E L Á Ř



Vítání občánků – 1. prosince 2018

Jan Drahý

Agáta Prajzová

Jiří Míšek Sebastian Ondra

Adam Ilík

Milan Kolomazník

Elen Rybnikářová

Šimon Juřeník

Foto: Štěpán Mitáček
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Adventní jarmark a vánoční dílničky v DDM

Foto: Lukáš Baroň, Štěpán Mitáček


